
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 26 DE
MARÇ DE 2013 

Núm.: PLE2013/4
Dia i hora: 26/03/2013 19:35:00
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari acctal. Senyor PERE SALA CORNELL
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ

A Sala de Plens JGL de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària
en primera convocatòria, essent les set i trenta-cinc minuts del vespre, del dia 26 de
març de 2013.

La regidora senyora Núria Rivas s'absenta de la sessió quan es començava a tractar
el punt número 13 de l'ordre del dia de la sessió.
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1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-   Aprovació.-
 
Es dona per llegida l’acta de la sessió anterior, corresponent a la sessió ordinària del
dia 26 de febrer de 2013, l’esborrany de la qual s’ha tramès a tots els membres de la
Corporació; i s’aprova.

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

Període compres entre el 21 de febrer de 2013 i el 21 de març de 2013, número
en ordre correlatiu creixent de la 466/2013 a la 688/2013.

3.-  PLEC  DE  CLÀUSULES  ECONÒMICO-ADMINISTRATIVES  I  JURÍDIQUES
GENERALS  I  CONVOCATÒRIA  DE  LA  LICITACIÓ  PER  A  L’ATORGAMENT
D’AUTORITZACIONS  MUNICIPALS  REFERENTS  A  LA  INSTAL•LACIÓ,
MANTENIMENT  I  RETIRADA  D’ELEMENTS  DE  FONDEIG  (BOIES),  AIXÍ  COM
L’EXPLOTACIÓ  DELS  SERVEIS  DE  TEMPORADA  A  LES  PLATGES  DE
PALAFRUGELL.- Aprovació definitiva i convocatòria de la licitació.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  explicar  a  les  dues
comissions,en una amb caràcter d'informació, a la d'Urbanisme i a la de Règim Interior
i Hisenda, avui el que portem a l'aprovació definitiva és fer una mica de memòria, que
en el plenari del mes de gener, el que vàrem aprovar va ser el plec de condicions de
tots els elements de fondeig i l'explotació dels serveis de temporada, i avui el que fem
és recollim unes al·legacions que s'han produït, mitja dotzena, la majoria de les quals
s'estimen o s'estimen parcialment, excepte alguna d'una mica més formal en la qual no
tenim competències, i el que fem és incorporar-les en el plec de condicions, fer la seva
aprovació definitiva, i a partir d'aquest moment esperar que hi hagi, per urgència o una
mica ràpida la seva publicació en el BOP i fer la convocatòria del procés de licitació.

- senyora Rivas: L'entesa, en l'aprovació inicial es va abstenir i va dir que s'abstenia
per la manca de temps per haver-se pogut llegir  el  plec,  si  ho recordem, se'ns va
enviar el plec el divendres a la tarda, dient, a més a més, que no se sabia si hi podia
haver alguna modificació, i ho aprovàvem en el ple del dimarts, per aquest motiu ens
vàrem abstenir i vàrem dir que ens reservàvem per si calia fer al·legacions en el seu
moment. Les al·legacions, hem vist que els implicats els han fet i que el govern ha
decidit estimar-les parcialment o estimar-les segons el que ha cregut convenient, el
que passa és que sí que volíem manifestar una queixa en dos sentits, una, en que no
ens ha arribat la documentació abans de l'aprovació inicial que creiem que és quan
ens havia d'haver arribat, amb el temps suficient i necessari per poder-ho analitzar; i
dues, que nosaltres vàrem prendre la decisió de no presentar al·legacions per no fer
perdre més temps als licitadors. Estem a finals del mes de març i aquest procés hauria
d'estar fet ja des de fa alguns mesos. Per això, per les formes amb les quals s'ha fet
aquest procés, el nostre vot serà el de l'abstenció.
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- senyor Lledó: El grup d'Esquerra també s'abstindrà en aquest punt, com ja va fer en
el  ple del  mes de gener,  nosaltres llavors ja vàrem fer les aportacions que crèiem
oportunes, en aquest nou plec que ara s'aprova amb l'acceptació i desestimació de les
al·legacions que ens han fet arribar, no es modifica substancialment el que nosaltres
havíem demanat o en el sentit que nosaltres crèiem que era una línia que es podia
anar  millorant  el  plec.  Per  tant,  nosaltres  continuem  mantenint  el  nostre  vot  de
l'abstenció. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Atès que s’ha de sotmetre a autorització el servei del camp de boies i de l’explotació
dels serveis de temporada que s’estableixin a les platges i zona marítim terrestre de
Palafrugell, l’explotació dels quals correspon a l’Ajuntament per concessions atorgades
per  ordre  ministerial  o  per  cessió  de  l’Administració,  d’acord  amb  el  que  disposa
l’article  53 de la Llei  22/1988,  de 28 de juliol,  de Costes,  i  111 del  Reglament  de
Costes.
 
Atès que l’ús privatiu que no comporta la transformació o la modificació del domini
públic resta subjecte a l’atorgament d’una llicència d’ocupació temporal, d’acord amb el
que estableix l’article 57.2 del Reglament de patrimoni dels ens locals (RPC), en la
seva nova redacció introduïda pel Decret 144/1994, de 14 de juny, i article 92.3 de la
Llei 30/2003 de Patrimoni de les Administracions Públiques.
 
Atès  que  les  autoritzacions  s’han  d’adjudicar  mitjançant  licitació  d’acord  amb  els
articles 57.3 i següents del Reglament de patrimoni dels ens locals (RPC) i amb la
normativa  reguladora  de  patrimoni  de  les  Administracions  Públiques,  donant
compliment als principis de publicitat, transparència i lliure concurrència.
 
Atès que, havent estat redactat per les àrees de Serveis Municipals i de Secretaria el
Plec de clàusules econòmico-administratives i jurídiques generals reguladores de la
licitació  per  a  l’atorgament  d’autoritzacions  municipals  referents  a  la  instal·lació,
manteniment  i  retirada d’elements  de  fondeig  (boies),  a  les  platges dels  nuclis  de
Calella de Palafrugell,  Llafranc i  Tamariu, així  com els serveis de temporada a les
platges, procedeix en el present estat aprovar el Plec de clàusules d’explotació i, a la
vegada, convocar la licitació pública per a l’adjudicació, procediment que s’ha d’ajustar
a les normes generals de patrimoni.
 
Atès  que la  competència  per  a  l’aprovació  dels  plecs  de clàusules  administratives
generals resta atribuïda al Ple de la Corporació, d’acord amb l'article 66 del Reglament
de Patrimoni dels Ens Locals.

Atès que s'ha publicat anunci en el BOP de Girona número 28, de 8 de febrer de 2013,
i en el Tauler d'edictes, finalitzant el termini el dia 15 de març de 2013.

Atès que dins el termini esmentat s'han presentat les següents al·legacions:

a) Club Nàutic Llafranc, registre d’entrada 3610 de data 13 de març, sol·licitant que la
distància entre l’embarcador i el camp de boies lot núm. 8 situat davant de la platja
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hauria de ser de 30 metres, la mateixa amplada que té el mateix canal en la seva part
anterior, entre el mateix camp de boies i la bocana del Port, per tal de millorar els
espais comuns i la seguretat.
 
b) Club Nàutic Llafranc, registre d’entrada 3438 de data 1 de març, sol·licitant que el lot
14 , dues boies per escola de vela, no consti en el procés de licitació atès que es tracta
d’un programa municipal signat a través de conveni amb el propi Club Nàutic.
 
c)Associació d’Amics i Veïns de Llafranc, registre d'entrada 3650 de data 14 de març,
sol·licitant que els lots de Llafranc núms 16, 18 i 13 s’agrupin en un de sol a fi de licitar
de forma conjunta els diferents espais. 
 
d) Albert Muñoz Montes, registre d'entrada 3534 de 12 de març , sol·licitant que no
s’instal·li l’abalisament de la cala del Cau a fi i efecte de que aquesta cala serveixi de
refugi de petites embarcacions en cas de mal temps.
 
e) Eva Negra i Ferrer, registre entrada 3064 de 4 de març, demanant que les boies de
suport dels caiacs i de les barques de lloguer de Llafranc es situïn davant del lot dels
caiacs per facilitar les tasques de barqueig i de suport als caiacs.
 
f)  Club Vela Calella,  registre  entrada 3592 de data 13 de març  proposant  que es
modifiqui la fórmula de valoració del preu ofertat sobre el de licitació en el procediment
de selecció dels concessionaris, en el sentit d'eliminar l'exponent de la fórmula per tal
de no prioritzar les millores econòmiques que es puguin realitzar.

Atès l'informe emès per la Cap de l'Àrea de Serveis Municipals, el dia 19 de març de
2013, en relació a les al·legacions presentades, que literalment diu:

Un cop analitzades les al·legacions corresponents a l´àrea de Serveis Municipals, les
quals  s´han  analitzat  de  manera  conjunta  amb  el  Regidor  Delegat  de  l´Àrea  ,  la
tècnica sotassignant conclou el següent : 
 
S´estimen les següents al·legacions:
 
b) Club Nàutic Llafranc, s´estima íntegrament, eliminant el lot 14, atès que es tracta d
´una activitat que disposa d´un conveni entre aquest organisme i l´Ajuntament, pàgina
8 del Plec de Condicions.
 
d) Sr. Albert Muñoz Montes, s´estima parcialment, reduint el balisament de la cala per
tal de compatiblitzar la seguretat  dels banyistes amb les necessitats de refugi de les
embarcacions en situacions de temporal marítim, veure plànol d´ordenació de El Cau.
 
e) Eva Negra i Ferrer , s´estima íntegrament, resituant la boia de suport a davant del
lot 19 (caiacs), veure plànol ordenació de la platja de Llafranc.
 
Es desestimen les següents al·legacions:
 
a)Club Nàutic Llafranc, la distància de seguretat fixada al Plec obeeix als criteris fixats
per Capitania Marítima i pel Servei de Ports de la Generalitat de Catalunya .
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c)Associació d´amics i de veïns de Llafranc,  no es poden agrupar lots que depenen d
´organismes  diferents  i  és  criteri  dels  tècnics  redactors  no  agrupar  elements  de
diferent  tipologia  (boies  i  varadors  en  aquest  cas)  així  com  tampoc  és  condició
indispensable disposar del lot 16 per a efectuar el barqueig del lot 13. 
 
En  referència  a  l´al·legació  presentada  pel  Club  Vela  Calella,  aquesta  ha  sigut
analitzada per l´interventor municipal, el qual conclou que:
 

En la fórmula que consta al Plec:  Puntuació = 5,5 * (OAV/OMA)3   on OAV és la oferta
a valorar i  OMA és l'oferta més alta de les presentades, l'exponent 3 amplifica les
diferències entre les diferents ofertes econòmiques presentades a efectes de la seva
puntuació. 
Aquest  augment  de  la  ponderació  de  les  diferències  en  les  ofertes  econòmiques
presentades es justifica per les següents raons:
 És  d'interès  públic  que  es  realitzi  la  millor  gestió  dels  espais  objectes  de
concessió però també obtenir el  millor  cànon possible per l'explotació privada d'un
espai públic i així poder cobrir necessitats d'interès públic que té el municipi. 
La valoració del preu ofertat amb la fórmula descrita suposa el repartiment de 5,5
punts sobre els 10 possibles i per tant no és l'aportació econòmica l'únic criteri  de
selecció sinó que n'hi han altres criteris de gestió i millores en la prestació del servei
que també són valorats per a la selecció de l'adjudicatari 
No es preveu, d'acord amb les ofertes que s'han presentat en el mateix concurs
anteriorment, que hi hagi una gran dispersió entre les diferents ofertes econòmiques
presentades i per tant es considera que cal valorar les diferències econòmiques en les
ofertes presentades. 
En tot  cas i  a efectes de la resolució  del  present  recurs,  s´estima l´al·legació i  es
proposa modificar l'exponent de la fórmula passant de 3 a 2 amb l'objecte de poder
donar  satisfacció  parcial  al  recurs  presentat  i  a  la  vegada  que  es  ponderi  les
diferències de les ofertes d'acord amb els raonaments abans expressats.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a favor; i
les  abstencions  dels  senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons  (ERC),  la
senyora Rivas i el senyor Genover  (Entesa), total sis abstencions : 

Primer.- Estimar les següents al·legacions:
b) Club Nàutic Llafranc (estimada íntegrament)
d) Albert Muñoz Montes (estimada parcialment)
e) Eva negra Ferrer (estimada íntegrament)
f) Club Vela Calella (estimada parcialment)

Segon.- Desestimar les següents al·legacions:
a) Club Nàutic Llafranc
c) Associació d'Amics i Veïns de Llafranc.

Tercer.-  Aprovar  definitivament  el  Plec  de  clàusules  econòmico-administratives  i
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jurídiques  generals,  que  s’adjunta  a  la  proposta,  regulador  de  la  licitació  per  a
l’atorgament  d’autoritzacions  municipals  amb  vista  a  la  instal·lació,  manteniment  i
retirada d’elements de fondeig (boies), així com els serveis de temporada a les platges
dels nuclis de Calella de Palafrugell, Llafranc i Tamariu.
 
Quart.- L’autorització d’explotació dels serveis i aprofitaments comprendrà les quatre
temporades de 2013-2016.
 
El tipus de licitació mínim i les condicions econòmiques s’estableixen en la clàusula VII
del Plec, d’acord amb la situació i el tipus d’instal·lació.
 
Cinquè.- Convocar  licitació  per  procediment  obert,  per  a  l’adjudicació  de  les
autoritzacions municipals suara esmentades, i disposar la publicació dels anuncis de
licitació  en el  Butlletí  Oficial  de la  Província  de Girona (BOP),  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament i en el perfil del contractant.

4.-  NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE L'AJUNTAMENT AL  PLE DEL
CONSORCI PER A LA GESTIÓ DELS EDIFICIS DEL CENTRE FRATERNAL I DEL
CERCLE MERCANTIL  DE PALAFRUGELL.-  Ratificació  de  l'acord  de  Junta  de
Govern Local del dia 12 de març de 2013.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que en aquest punt de ratificació de l'acord de
Junta de Govern, en el qual es procedeix a nomenar els membres del consistori, per
participar en el que ha de ser la Junta del Consorci del Fraternal.

- senyora Galiana: Nosaltres anunciem que el nostre vot serà l'abstenció, donat que no
s'ha tingut en compte al nostre grup per formar part dels representants de l'Ajuntament
en aquest consorci. 

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist  l'acord  adoptat  per  Junta  de Govern  Local  del  dia  12  de març  de 2013,  que
literalment diu:

Atès que el Ple de l'Ajuntament, en sessió del dia 30 d'octubre de 2012, va aprovar
definitivament  la  constitució  del  Consorci  per  a  la  gestió  dels  edificis  del  Centre
Fraternal i del Cercle Mercantil, així com el text íntegre dels seus estatuts
 
Atès que l'article 7 dels estatuts del Consorci per a la gestió dels edificis del Centre
Fraternal i del Cercle Mercantil estableix que el Ple del Consorci estarà format per cinc
representants de cadascun dels ens que en formen part.
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat:
 
Primer.- Nomenar els següents representants de l'Ajuntament al Ple del Consorci per
a la gestió dels edificis del Centre Fraternal i del Cercle Mercantil:
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senyor JULI FERNANDEZ IRUELA, Alcalde de l'Ajuntament de Palafrugell
senyor ALBERT GOMEZ CASAS, Primer Tinent d'Alcalde de l'Ajuntament
senyor XAVIER ROCAS GUTIERREZ, Regidor Delegat de Cultura i Educació
senyor/a XAVIER VILÀ BONMATÍ, en representació del grup municipal d'ERC
senyor/a GUILLEM GENOVER RIBAS, en representació del grup municipal de
l'Entesa
 
Segon.- Ratificar aquest acord per la propera sessió ordinària del Ple de l'Ajuntament

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  els  senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Rivas i el senyor Genover
(Entesa), total disset vots a favor; i les abstencions de la senyora Galiana, el senyor
Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total tres abstencions:

Ratificar l'acord de Junta de Govern Local del dia 12 de març de 2013.

5.- SENTÈNCIES I DECRETS. Coneixement.- 

5.1 Vista la sentència dictada per la Secció Quarta del Tribunal Superior de Catalunya
en el recurs d’apel·lació número 421/2011, interposat per la senyora Isabel Velasco
Torres contra la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de
Girona, en el recurs ordinari número 361/2008, per la qual es desestimava el recurs
contenciós  administratiu  interposat  per  la  recurrent  contra  l’acord  de  la  Junta  de
Govern  Local  de  data  23  de  maig  de  2008,  que  va  desestimar  la  reclamació  de
responsabilitat patrimonial de l’administració per una caiguda que va patir la reclamant
a  la  via  pública,  per  la  qual  es  desestima  el  recurs  d’apel·lació  interposat  per  la
recurrent i es confirma la resolució judicial recorreguda imposant les costes a la part
apel·lant.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 1 de Girona, en
el  recurs ordinari  número 338/2012,  interposat pel senyor Mariano Pacheco García
contra la Resolució de l’Alcaldia de data 28 de juny de 2012 que desestimava el recurs
de reposició instat contra l’acord de la Junta de Govern Local, de data 19 d’abril de
2012, que va desestimar la reclamació de responsabilitat patrimonial de l’administració
efectuada pel recurrent, per la qual es desestima el recurs interposat pel recurrent i es
confirma la resolució recorreguda en tots els seus extrems imposant les costes a la
part actora. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències i decrets. 

5.2 Atesa la sentència dictada per la Secció Tercera del Tribunal Superior de Justícia
de  Catalunya  en  el  recurs  ordinari  número  56/2010,  interposat  per  les  senyores
Mercedes i Maria Concepción Simón Oliver, contra l’acord adoptat pel Ple Municipal en
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data 25 de novembre de 2009, que va aprovar definitivament el Pla de Millora Urbana
PMU-4.7, Carrer del Sard, de Calella, promogut per ACISA, SL, per la qual s’estima el
recurs interposat i declara nul l’acord de 25 de novembre de 2009 pel qual s’aprovava
definitivament el PMU-4.7, Carrer del Sard, de Calella.
 
Atesa la sentència dictada per la Secció Tercera del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya  en  el  recurs  ordinari  número  451/2010,  interposat  per  les  senyores
Mercedes i Maria Concepción Simón Oliver, contra l’acord adoptat pel Ple Municipal en
data 27 de maig de 2010, que va aprovar el Text Refós del Pla de Millora Urbana
PMU-4.7, Carrer del Sard, de Calella, promogut per ACISA, SL, per la qual s’estima el
recurs interposat  i  declara nul  l’acord de 27 de maig de 2010 pel  qual  s’aprovava
definitivament el Text Refós del PMU-4.7, Carrer del Sard, de Calella.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de març de
2013. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències. 

6.- DECLARACIÓ NO DISPONIBILITAT APLICACIONS DESPESES PRESSUPOST
INSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS 2013. Aprovació.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que proposaria debatre els punts números 6 i
7, conjuntament, estan relacionats i per tant, malgrat que puguem encadenar el debat i
malgrat que puguem fer votació diferent, ho dic pel que és una mica la unitat del debat,
millor fer-ho junt, si us sembla bé.

El  senyor  Sabrià  manifestant  que  pel  seu  grup  es  pot  fer  debat  conjunt  i  votació
conjunta. La resta de grups manifesten el seu acord amb fer el debat dels dos punts,
conjuntament.

A continuació intervé el senyor Fernàndez manifestant que intentarà explicar aquests
dos punts, dos punts que són extraordinaris, excepcionals i que feia alguns anys que
no passava en aquest Ajuntament, un reconeixement de crèdit, de factures, per manca
de consignació pressupostària. Intentaré explicar el perquè s'ha produït això i perquè
el  govern  ha  fet  aquesta  opció,  que  és  la  que  toca,  no  només  per  un  tema  de
transparència,  sinó  per  un  tema de  legalitat,  més  enllà  que  s'haguessin  pogut  fer
alguns pagaments sense perquè venir a fer aquest reconeixement, però en qualsevol
cas,  és  una  situació  que  ve  donada,  d'una  sèrie  de  despeses  que  s'han  generat
bàsicament durant tot l'any 2012, i sobretot en el quart trimestre de 2012, que no hi
havia consignació pressupostària,  per  tant  no estaven registrades donat  que no hi
havia la consignació pressupostària, que si haguéssim fet el  tancament de l'Institut
Municipal  d'Esports  sense  tenir  en  compte  aquestes  factures,  hi  hauria  hagut  un
romanent  positiu  de  29.000  euros,  però  que  una  vegada  aquestes  factures  es
comptabilitzen i es registren, per valor de 106,000 euros, surt un romanent negatiu de
77.000 euros. Davant d'aquesta situació el que fa el govern, és, per un costat, com ja
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veurem després, quan aprovem el que és la part de la modificació pressupostària, una
aportació  extraordinària  de  50.000  euros,  i  la  resta  de  27.000  euros  és  el  que
anomenem  crèdit  no  disponible,  que  és  el  punt  número  6.  És  a  dir,  l'ajustament
d'aquest desfase es fa per dues vies, per un costat per l'aportació extraordinària que fa
l'Ajuntament i per l'altra per la no disponibilitat d'aquest crèdit de 27.000 euros. Jo crec
que  és  bo  que  fem  una  mica  l'explicació  del  perquè  ha  passat  això  en  aquests
moment,  hi  ha  dos  tipus  de  raons,  una  de  fons,  que  és  un  desequilibri  financer
pressupostari d'aquest Institut, que es posa de manifest l'any 2012, de manera evident,
però que ja bé, i la informació es pot tenir, està a l'abast de tothom, que es genera
durant  els  anys  2009,  2010 i  2011.  Que l'any 2012 es  posa de manifest  per  dos
motius, bàsicament perquè l'Ajuntament posa en marxa del sistema de Firmadoc i a
l'hora també apliquem la Llei de Morositat, amb la qual s'obliga al registre formal de
totes les factures, per tant, es registra la factura en el moment que arriba, malgrat que
la  despesa  pugui  venir  d'altres  exercicis,  per  tant,  un  problema  de  desequilibris
financers, també és veritat que aquest desequilibri, ja he dit, es posa de manifest a
l'any  2009,  perquè  a  l'any  2009  recordem  que  ja  la  diferència  entre  els  drets
reconeguts nets i la provisió inicial, al 2009, ja és un diferencial de menys 8.453 euros,
l'any 2010 és de menys 58.900 euros, i l'any 2011 és de menys 26.300 euros. Aquests
drets, el  que passava és que a vegades aquestes factures es liquidaven durant el
trimestre següent, evidentment no era de la mateixa magnitud, és molt més important
aquest  any,  fruit  que aquest  any han vingut  també unes despeses extraordinàries,
bàsicament de la companyia de Gas natural, que varen venir el primer trimestre de
2012, corresponent al 2011, i es varen consignar totes en aquest període. Per tant, un
problema de fons que és desequilibri financer i també hi ha un problema de forma,
perquè no dir-ho, de forma, en quant a la manera d'executar la despesa. Bàsicament a
l'Institut,  molta  despesa ve  donada  per  quanties  inferiors,  en molts  casos a  1.000
euros, que no cal reserva prèvia, i això passa que no es porti, segurament, una gestió
tant i  tant acurada com pot tenir el propi Ajuntament, que cal que tinguem sempre
reserva prèvia; i alhora, també, hi ha una qüestió, dins d'aquesta qüestió de forma,
també molt lligada amb el tema de fons, del finançament,  que és el tema de com
l'Institut d'Esports se finança, per un costat, bàsicament, el 95% dels seus ingressos
venen donats per les quotes de la gent que fa ús d'aquest servei, per tant no hi ha un
Padró fix d'ingressos, com el que pot tenir el propi Ajuntament, que es comporten amb
una certa estabilitat; aquí hem vist que hi ha hagut un fluctuació important a la baixa,
fruit de la crisi, també hi ha hagut uns ajustaments de despeses, que ha motivat que,
per un costat, l'estalvi d'aquesta despesa la tingui el propi Ajuntament, però la despesa
la tingui el  propi Institut, vull  recordar bàsicament algun treballador que en aquests
moment no està assignat al propi institut però sí que està treballant a l'Ajuntament. O
un altre tema important com és l'eliminació pràcticament del cent per cent de les hores
extraordinàries,  fruit  que  molts  serveis  s'externalitzen en el  capítol  II,  però  l'estalvi
d'aquestes hores extraordinàries va per l'Ajuntament, perquè el capítol I, recordem, el
suporta tot l'Ajuntament.
Per tant  hi  ha una sèrie d'ajustaments  que han fet  que en aquest cas es posi  de
manifest aquest desequilibri i que en aquest cas, el govern creu que és oportú portar
aquests dos expedients al plenari, i que aquesta situació ha de comportar dues coses:
primer,  amb  aquest  expedient  que  fem,  extraordinari,  la  situació  de  desequilibri
financer puntual ha de quedar ajustat, en el futur caldrà que ens plantegem si realment
volem mantenir el mateix nivell  de serveis que fa l'Institut  Municipal d'Esports, i  no
volem incrementar les quotes dels serveis, caldrà que l'Ajuntament es plantegi, com fa
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en altres Patronats o instituts, fer aportacions per finançar aquest Institut, que fins ara,
els dos últims anys no feia aportacions extraordinàries, bàsicament s'autofinançava
amb els recursos propis de la gestió, malgrat que tot el que és capítol I, i tot el que són
despeses  de  manteniment,  va  directament,  la  gran  part,  va  directament  al  propi
Ajuntament. Per tant, segurament que en el pressupost de 2014 quedarà reflectit que
és el que fem amb l'Institut, realment, segurament que com que no voldrem anar per la
via  d'augmentar  de  forma  substancial  les  quotes,  donada  la  situació  de  crisi,
l'Ajuntament s'haurà de plantejar que una part d'aquest dèficit l'haurà de compensar
via aquesta aportació extraordinària. Per tant, més enllà del fet puntual que portem
amb aquest expedient, cal dir, jo voldria deixar molt clar que és un fet puntual a nivell
d'aquest Institut, que no és generalitzable a cap altre Institut, i que s'ha produït per
aquesta evolució de desfase que hi ha, com he dit abans, des del 2009, però que es
posa de manifest en aquest tancament de l'any 2012, d'una manera clara i evident.

-  senyor Guerra: El meu grup li  votarà en contra per dos motius, el  primer perquè
vostès,  com  a  equip  de  govern  tenen  la  potestat  d'aprovar  i  desaprovar  aquests
pressupostos, però no crec que sigui el  més interessant.  El més important és que
realment no se'ls hi  poden aprovar uns pressupostos que han tingut tanta falta de
planificació, que s'arrosseguen, com vostè ha dit des de fa temps, potser vostè em dirà
que amb un any i mig no hi ha temps de solventar-ho tot, i evidentment jo no defensaré
ni atacaré la gestió de l'equip de govern anterior, però ja ens acostem a dos anys del
seu mandat i em sembla una excusa una mica banal que vinguin amb aquest tema del
que  s'han  trobat.  Podem acceptar  el  fet  excepcional,  perfecte,  però  també  ha  de
reconèixer que la falta de previsió, 74.000 euros, no es generen d'un dia per l'altre,
vostè ha dit  que les partides de menys de 1.000 euros no necessiten una reserva
prèvia,  escolti,  fins arribar  al  final  de 106.000 euros,  són moltes partides de 1.000
euros. Una altra cosa que també crida una mica l'atenció, és si hi havia necessitat de
fer aquest canvi de mobilitat laboral tant ràpid, quan ja estan amb números vermells, i
això va suposar 24.000 euros més. Aquestes són les coses que realment considero
que decanten el vot en contra.

-  senyora  Galiana:  Nosaltres  també  votarem  en  contra  perquè  considerem  que
aquestes mesures que s'adopten són fruit  evident d'una mala previsió i d'una mala
gestió. S'ha parlat aquí de motius de fons i de motius de forma, però el que és evident
és que ja ens remuntem, com molt bé ha dit vostè senyor alcalde, a l'any 2009, 2010 i
2011, ja sortien els números negatius, sabíem perfectament que estem en un context
de crisi i que a més a més, això podria suposar que el finançament que es donava en
un 95%, per part dels propis socis que utilitzen aquests serveis, el que està clar és que
hi ha hagut una manca total de previsió de què això podia passar i estem parlant d'un
romanent negatiu important que es desfasa considerablement amb els anys anteriors,
per tant, des del nostre grup pensem que hi ha hagut una manca de previsió i una
mala gestió. Les mesures que s'adopten, nosaltres no les podem compartir, perquè
pensem que l'Institut Municipal d'Esports en sortirà perjudicat, el  fet que no hi hagi
disponibilitat de crèdit, entenem nosaltres que no és disponibilitat per poder disposar
de les despeses del pressupost. Nosaltres pensem que això és una mesura que pot
perjudicar a la gent que intenta gaudir de l'esport de Palafrugell, pensem doncs que el
fet que no es paguin tots els deutes, que hi hagi aquestes retencions malgrat hi hagi
un reconeixement de deute, no considerem que sigui la via correcta, i més tenint en
compte que vostès, en els mitjans de comunicació publiquen que tenen un romanent
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positiu de bastants diners, aleshores, aquesta solució no la considerem adequada i
nosaltres la votarem en contra.

- senyora Rivas: A veure, perquè ens entenguem i si algú ens està escoltant des de
casa per la ràdio, sàpiga de què estem parlant, perquè moltes vegades parlem amb
paraules que es fa difícil d'entendre. Si des del nostre grup no ho tenim mal entès, hi
ha hagut un forat, per dir-ho clar, de 106.000 euros a l'Institut Municipal d'Esports, és a
dir,  s'han gastat 106.000 euros més del que estava contemplat  en el  pressupost, i
aquests 106.000 euros, ho faig amb números rodons, corresponen 70.000 euros amb
factures de Gas Natural, 24.000 euros pel sobrecost d'una mobilitat, és a dir per el cost
d'una  persona  que  se  n'ha  anat  de  l'Àrea  d'Esports  a  una  altra  àrea  a  dins
l'Ajuntament,  i  la  resta,  aproximadament  uns  12.000  euros,  responen  a  petites
qüestions que no els diré totes. Miri, el primer que sorprèn considerablement, és com
en l'economia domèstica d'una casa, com és possible que per part de la regidoria o del
govern no se n'adonessin que faltava pagar 70.000 euros de gas, no ho entenc, ens
costa d'entendre, és a dir, si tu cada any pagues el Gas Natural, com és que aquest
any  faltava  pagar  70.000  euros,  i  es  va  tancar  el  pressupost  i  aquests  diners  no
s'havien pagat. Les factures del gas no havien arribat, perfecte, jo puc entendre que no
arribin,  però  que  no  arribin  no  vol  dir  que  no  s'hagin  de  pagar,  tu  ja  saps
aproximadament què hauràs de pagar, per tant, costa molt d'entendre que es tanqués
el  pressupost  sense pagar  aquestes  factures.  Vostès diuen que això prové d'anys
anteriors, del dèficit que hi havia entre ingressos i despeses. Escolti, si jo he entès bé
el  que vostè ha dit,  a  l'any 2011,  la  diferència era de 21.000 euros,  ara estem a
106.000 euros,  no  estem parlant  de  21.000 a  23.000,  estem parlant  de 21.000 a
106.000 euros, jo de tant per cents no en sé gaire, però això em sembla que és més
d'un 200%, de diferència.
Per tant, nosaltres ens preguntem, quin control s'està fent?, com es fa aquest control?,
qui el fa?, i això com és possible que faltés pagar 70.000 euros de Gas Natural i ningú
se n'hagués adonat?, què vol dir això?, que no hi ha control,  que no hi ha control
polític en aquesta àrea?, que el regidor no es dóna compte que resulta que falta pagar
les factures de Gas Natural i aquí ningú diu res; i l'altra, ens parlen de mobilitats que
són sense cost, això és mentida, aquestes mobilitats tenen un sobrecost, quan movem
una persona d'una àrea a l'altra, no tindrà un cost en el capítol I de personal, però
tenen cost en el capítol II, perquè el que fan és una contractació externa d'un servei.
Per tant, el que els hi toca ara fer al govern és tapar un forat, tapar un forat de 106.000
euros,  que en definitiva el  tapen de 77.000 euros perquè aprofiten un romanent,  i
l'Ajuntament fa una aportació extraordinària de 50.000 euros.
Escolti, els altres regidors de govern no es queixen?, perquè clar, si algun regidor pot
fer un forat, un altre regidor pot fer un forat i el govern ja el taparà , jo em pregunto
això; i per altra banda, el que jo els hi demano és que per favor no torni a succeir,
l'Alcalde ha fet una introducció que crec que ha sigut molt honesta, en el sentit de dir
que això feia anys que no havia passat i que és la primera vegada que passa, bé, la
primera no, però en temps no havia passat, per la qual cosa el que els hi demanem és
que,  hauran de  retallar  en temes de manteniment  de les  instal.lacions,  hauran de
retallar en tema de material fungible i en tema de funcionament de piscina, amb la qual
cosa, el que retallin aquest any en això els hi suposarà un sobrecost l'any que ve,
sobretot en temes de manteniment. Per tant, els anunciem, per tot això, que he intentat
que fos el màxim de didàctic possible, perquè la gent ens entengués, explicar-ho, i els
anunciem el nostre vot en contra.
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- senyor Sabrià: Bé, jo començaria, tal com ha fet al final la senyora Rivas, agraint-li la
intervenció  a  l'alcalde,  perquè,  com  a  mínim,  reconeix  que  ha  passat  quelcom
totalment inusual i ha parlat d'una gestió no acurada, que és exactament el mateix que
dir una mala gestió i li agraïm, entre altre coses, perquè si veiem tots els informes que
acompanyen, sembla que simplement s'hagi de corregir un tema tècnic i està clar que
això no és així, entre altres coses perquè, com tots hem anat recalcant, això feia molts
anys que no passava en aquesta casa. Dues raons, posava vostè, una de fons que és
el desequilibri, i una de forma, que ja ha quedat clara que era la no gestió acurada. A
mi m'agradaria parlar un moment, abans de continuar, del tema de fons, que és aquest
desequilibri. Crec que ha de quedar molt clar, que aquest tema de fons de desequilibri
el que no fa és resoldre's sol, aguantant el problema fins a final d'any, si és que n'érem
conscients, cosa que seria greu, i  l'altra és que no en fóssim conscients, cosa que
també seria igual de greu. Tampoc quadra parlar de despeses extraordinàries, això ho
explicava la senyora Rivas molt bé. No érem conscients que estàvem gastant gas i no
el pagàvem?, quan en aquesta casa, i parlo de l'Ajuntament, vàrem estar molt temps
sense  pagar  el  gas  o  sense  pagar  l'aigua,  conscients  que  podia  haver-hi  un
desequilibri entre el preu que estàvem pagant de l'aigua i el que finalment ens podia
costar, i què fèiem, guardar els diners cada mes, aquesta és la gestió normal, i aquí
algú hauria d'explicar perquè no va passar així.  No sabíem, quan el cap de l'Àrea,
m'imagino  que va  ser,  firmen  el  traspàs  d'un  treballador  seu,  no  sabien  que això
generava  noves  despeses?,  el  que  estem  explicant  aquí  no  és  coherent.  I  per
continuar,  molt  bé,  avui  ho resolem, fem el  que legalment  pertoca i  busquem una
solució i per tant tapem aquest forat que s'ha creat en aquesta àrea, però no busquem
cap solució de fons, només hi posem un pegat i el mateix alcalde deia que de cares al
2014 això ha de quedar corregit, home, la nostra proposta seria que en lloc de fer això,
ens posem a treballar ja en un Pla de sanejament de l'àrea i sapiguem cap on va, i
crec que seria una opció molt millor, crec que és un cas clar de falta de previsió, la
desviació no és petita, és una desviació del quinze per cent del pressupost de l'Àrea, i
per tant, un descontrol total. Jo crec que falta una explicació raonable del responsable
polític, jo demanaria que la resposta a aquestes preguntes que plantegem, la fes la
persona que té delegades les funcions d'esports, que també està en aquesta sala, i si
no ho fa, que se'ns expliqui una mica quina part de funcions té delegades i quina part
no té delegades. I ja per acabar, crec que d'això n'hem de treure conclusions, una
mica pel mateix que s'estava explicant fa un moment, si no en traiem conclusions, si
no anem a corregir, a discriminar les responsabilitats polítiques i les responsabilitats
tècniques que hi ha aquí, l'únic que estem explicant, és que de cares a l'any que ve
podem fer  un altre  forat  exactament  igual  que aquest  en una altra  institució i  que
simplement ho taparem quan arribi el moment, hi posarem diners del romanent, farem
una modificació de crèdit i s'haurà acabat. Per tant, nosaltres, sense ànim de buscar
culpables, sinó sobretot amb ganes que aquest fet no es torni a repetir, creiem que el
que  toca  és  arribar  al  fons  de  l'assumpte  i  discriminar  les  responsabilitats  tant
tècniques com polítiques, per tant,  la nostra proposta és un pla de sanejament de
l'àrea, i per tant allò que posposava vostè al 2014, començar-ho a treballar quan abans
millor i també un informe que expliqui clarament les responsabilitats, perquè crec que
tots els que ens llegim els informes que s'acompanyen aquí, són informes tècnics però
que no ens expliquen realment com ens hem trobat en aquesta situació, com hem
tingut, després de deu anys, un cas de factures al calaix, i per tant, crec que això, amb
voluntat de trobar-hi resposta, que no torni a passar, i de resoldre-ho definitivament,
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aquest és el camí que faríem, i ja dic, agrairíem que la resposta ens vingués donada
pel responsable de l'Àrea, per la persona que té delegades aquestes funcions.

-  senyor  Fernàndez:  Intentaré  ser  una  mica  més  pedagògic,  com deia  la  senyora
Rivas, explicant el que ha passat. Jo he començat dient que és una praxi que aquí feia
molts  anys  que no  s'havia  viscut,  però  he començat  assumint  que evidentment  el
procediment va arribar fins aquí, segurament que nosaltres no hem sigut prou curosos,
però que malgrat es posa de manifest l'any 2012, el desequilibri ja ve d'alguns anys,
però deixi'm, senyor Sabrià, que digui que en un Ajuntament el màxim responsable
polític és l'Alcalde, per tant, jo soc el màxim responsable, com a alcalde i com a regidor
d'Hisenda, la resta de regidors són regidors delegats, per tant, fan les seves funcions,
però en aquest cas, en el tema d'hisenda i en el tema de responsabilitats soc jo, però
és que no hi ha un tema de responsabilitat política en aquest cas, perquè no hi és en
absolut, perquè el que s'ha fet aquest any 2012, ha sigut el mateix que s'ha fet des que
es va muntar el Patronat d'Esports, exactament el mateix procés comptable, només hi
ha hagut un canvi, i és que hem aplicat el sistema Firmadoc, i hem aplicat la Llei de
Morositat,  i  això  implicava,  obligatòriament,  el  registre  de factures.  I  un altre  canvi
important, el tema del subministrament de gas natural, vostès saben que van per preus
unitaris, i que és molt difícil quantificar la previsió concreta d'aquesta facturació. Tenim
un exemple, la factura del 13 de juliol de 2011, era una factura que pujava 76.000
euros, aquesta factura, més del 80% del consum d'aquesta factura venia del 2010,
doncs,  bé,  es  va  imputar  a  l'any  2011,  evidentment  això  crea  un  desequilibri
pressupostari, però és que el primer trimestre de 2012 es va imputar tot, pràcticament
al 2012, i això no és excusa, jo no vull justificar, no vull excusar, el que dic és que
aquest desequilibri  que es produeix al  2010, quan hi  ha també un desequilibri   de
58.000 euros, si vostès analitzen la quantitat, és pel mateix, perquè hi ha un excés,
una previsió no ajustada de les despeses, i es dóna aquest desequilibri, però jo no vull
trobar, en aquest sistema, excuses. 
Vostè parla de responsabilitats, miri, primer aquí són despeses fetes i executades de
l'Àrea, no és una despesa addicional, no és una despesa pagada i no feta, faltaria
més.  A  mi  m'agradaria,  que  quan  en  aquest  plenari,  vindran  de  forma  ràpida,
segurament,  en  els  propers  plenaris,  alguna  despesa  addicional,  que  sí  que  es
computarà  despesa  important  per  l'Ajuntament,  vostès  també  em  parlin  de
responsabilitat, vostès després em parlin de responsabilitats polítiques, perquè vindran
coses en aquest plenari, de la seva gestió, que caldrà que l'Ajuntament torni recursos
o  indemnitzi  a  ciutadans  d'aquest  municipi,  per  tant,  després  podrem  parlar  de
responsabilitats,  però  mireu,  la  solució,  en  aquest  plenari,  s'aporta,  per  un  costat
aquest  desfase  donem  dues  maneres  de  solucionar-ho,  una  l'Ajuntament  fa  una
aportació extraordinària, i l'altra és que demanem a l'Institut que s'ajustin les despeses,
perquè d'aquesta manera, i ho dit abans jo, en el pressupost de 2014, malgrat que
caldrà intensificar els controls que farem en aquesta execució del 2013, l'any 2014
caldrà plantejar-nos si realment amb els recursos ordinaris via quotes de socis, no n'hi
ha suficient, i el govern entès que no es poden pujar les quotes donada la situació
econòmica, caldrà fer una aportació extraordinària, com fem, per exemple a l'Institut de
Promoció Econòmica o com fem al Museu del Suro o com fem al Patronat de la Ràdio,
com  fem  a  la  resta  de  Patronats,  caldrà  segurament  afrontar  el  finançament  via
aportació directa, per tant, la solució també l'aportem en aquest punt. És veritat que és
una quantitat important en el pressupost però les dades que sortien aquests dies a la
premsa diuen el que diuen, perquè quan parlem de pressupostos, després parlarem de
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fer  la  liquidació  es  fa  el  que  és  pressupost  consolidat  de  tots  els  patronats  i  tot
l'Ajuntament,  per  tant,  no  són  dades  que  no  siguin  incorrectes,  estem  parlant  de
106.000  euros,  amb  un  pressupost  d'Esports  que  són  800.000  euros,  amb  un
pressupost de l'Ajuntament de 30 milions d'euros, per tant, col·loquem les quantitats en
el  seu just  espai  a nivell  de quantificació,  i  no vol  dir  això que en aquest  plenari,
malgrat he dit abans que és un fet excepcional, que fora bo que no es tornés a repetir,
que posem en crisi la gestió del propi Patronat d'Esports dels últims anys, una gestió
que jo crec que ha sigut modèlica, de gestió en quant a la pràctica esportiva i en quant
a gestió de recursos. Jo no vull buscar excusa d'altres govern, jo ho afronto perquè és
en aquest 2012, però el que és veritat és que això també s'hauria pogut ajustar en
altres anys, ho faig ara perquè és el que toca, perquè també algú hauria pogut dir,
mira, tant per tant, paguem les factures, les anem pagant i en tot cas l'any 2014 ho
arreglem, i quan vingui la sindicatura de comptes, si ens ho troba, castanya..., és millor
fer-ho  quan  toca,  el  que  diu  la  Llei  és,  reconeixem que  no  hi  ha  crèdit  suficient,
reconeixem les factures i automàticament regularitzem la situació. 
També s'ha fet referència al tema de la mobilitat, és veritat que el govern fa l'opció de
mobilitat d'una persona que portava més de vuit mesos de baixa, que jo, entre l'opció
que una persona estigui de baixa i l'opció de col·locar-la en un altre lloc per intentar
treballar, opto per l'opció d'intentar donar una sortida, és veritat que el més just seria
que aquella despesa de capítol I es pogués compensar, però portava vuit mesos de
baixa aquesta persona, que ja havia demanat la mobilitat, i nosaltres varem trobar una
solució perquè anés a treballar en una altra àrea. Aquesta quantitat no es compensa,
és veritat, això s'externalitza i genera una despesa addicional, però aquesta despesa
addicional, passa igual que quan fem segones activitats, es col.loca per exemple una
persona  que  ve  de  la  Policia  Local,  a  l'ajuntament,  aquest  Policia  Local  segueix
formant  part  del  pressupost  de  seguretat  ciutadana,  però  no  fa  serveis  de Policia
Local, són casos similars en quant a la despesa d'aquella plaça, per tant, no és una
cosa irregular que a una persona se li hagi fet mobilitat, en tot cas, el que s'ha de fer
és  compensar,  segurament,  econòmicament  aquesta  despesa  que  se  li  imputa  a
l'Institut però que realment no hi és, però no és un tema que s'hagi de posar aquí com
a irregular.
La senyora Galiana deia que aquest és un punt negatiu, evidentment, a cap govern li
agrada portar a reconèixer unes factures que s'han produït en excés al pressupost
inicial, però això no posa en perill la viabilitat del que és el propi Institut, perquè per
compensar això fem una aportació extraordinària de recursos i alhora li demanem a
l'institut que s'ajusti en despeses. En què ens ajustem?, amb allò que pensem que no
ha de perjudicar la pròpia instal.lacio dels serveis. Per tant, penso que la postura que
s'ha  trobat  és  una  postura  d'equilibri  entre  el  que  hauria  sigut  la  inicial,  que
l'Ajuntament t'ho dóna tot, els 77.000 euros i vostè no s'ajusti, i jo el que he demanat
és un petit esforç al propi Institut perquè també els s'ajustin en les despeses. Per tant,
torno a repetir,  jo ja he assumit inicialment, que no és un d'aquells expedients que
agradi portar a ningú, però al final les coses són com són i s'han d'afrontar.
La senyora Rivas, jo crec que hi ha algunes coses que més o menys ja li he contestat,
vostè parlava bàsicament de dues grans partides, del gas natural  i  de la mobilitat,
70.000 euros i 24.000 euros. El tema del Gas Natural ja li he explicat més o menys, el
fet que es produeix aquesta factura important, que és veritat que es podia haver pogut
preveure perquè cada any venia el mateix, bàsicament, és veritat això. La mobilitat
també li he explicat, encertat o no, el govern va optar per recol.locar aquesta persona
en una altra àrea i no compensar aquesta partida addicional del capítol I, i per tant una
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part d'això es va externalitzar i aquí han faltat recursos per poder-los finançar. Vostè
parlava de manca de control, escolti, el control és el mateix que s'ha portat sempre, és
a dir,  la pràctica habitual de la comptabilitat  de l'Institut  és la mateixa que s'ha fet
sempre, l'única diferència és que aquest any el desfase ha sigut més gran que els
anys anteriors, i  donat que, evidentment, la Llei de Morositat ens obliga a registrar
totes les factures, això no s'ha pogut traspassar com alguns altres anys s'ha fet, amb
menys  quantitat,  amb  molta  menys  quantitat.  Jo  ja  he  dit  abans  que  volia  fer
pedagogia, amb menys quantitat també s'havia fet altres anys, però la pràctica no és
un tema de més o menys quantitat, és si es fa o no es fa, per tant, aquest cas jo penso
que és una manera d'intentar posar el comptador a zero i intentar que això, en el futur
no passi, per tant, jo crec que més o menys he contestat totes les intervencions.
Per acabar voldria dir dues coses, he dit raons de fons que és desequilibri financer, he
dit  raons  de  forma,  evidentment,  dins  d'aquesta  forma  hi  ha  el  que  és  la  praxi
d'execució del pressupost,  que segurament algunes coses les haurem de modificar
perquè  això  no  torni  a  passar,  com  és  el  tema,  segurament,  a  nivell  d'execució
pressupostària, potser haurem d'habilitar que aquestes quantitats inferiors haguem de
fer  la  reserva  prèvia,  però  en  cap  cas  estem  parlant  aquí  de  cap  situació  de
responsabilitat política en relació a aquesta gestió, i ja dic, a mi m'agradaria, primer
que estem d'acord amb que tracta d'un fet puntual, que no és generalitzable en tot
l'Ajuntament, en tots els altres òrgans, i per tant que amb aquesta proposta, la situació
es normalitza, i a partir del 2014, donat que l'any 2013 el control ja serà molt més
eficient, perquè ja portarem un any de posada en marxa del Firmadoc, i per tancar el
pressupost  caldrà  que  s'ajusti  aquest  desequilibri,  evidentment  a  l'Institut,  aquesta
operació no ha de tornar a passar. 

- senyor Guerra: De tot el que s'ha parlat aquí l'única cosa que em crida una mica
l'atenció és l'èmfasi que ha posat vostè en justificar la mobilitat d'aquesta persona, és
increïble.  A part d'això, només tinc una pregunta per fer-li, aquesta persona quan va
agafar  l'alta,  quan la  varen  canviar  de  lloc?,  perquè si  després  de  vuit  mesos de
mantenir aquí a una persona amb una baixa, vuit mesos una baixa és molt complicat
de mantenir-la avui dia, molt complicat. La segona qüestió que es planteja és, de la
mateixa manera que aquesta persona ha demanat aquest canvi i se li  ha concedit,
vostè també podia haver trasllat una persona d'aquí al seu lloc i estalviem aquests
24.000 euros. 

-  senyora  Galiana:  Nosaltres  insistim que tot  i  que aquí  s'han donat  una sèrie  de
motius  per  explicar  aquest  forat,  utilitzant  paraules  textuals  de  la  senyora  Rivas,
nosaltres pensem que no queda prou justificat. Està bé que es reconegui el que ha
passat, però no està prou justificat. Hi ha una manca total de previsió i de control i que
tot això, la Llei de Morositat és la mateixa en aquest Ajuntament que en altres, i en
totes les àrees, per tant no li podem donar la culpa a uns canvis legislatius, que són els
mateixos per tothom i el pressupost s'ha d'executar d'una manera acurada i seriosa, i
aquest és un precedent que esperem que no torni a passar, i que s'exerceixi un major
control, però nosaltres davant de tot això no podem donar el recolzament.

- senyora Rivas: Ens mantenim amb la intervenció inicial que hem fet, amb la qual
cosa no la repetiré, i el que sí m'agradaria fer una mica d'èmfasi és en el fet que és
cert  que  arrosseguem  d'anteriors  anys,  però  jo  torno  a  insistir  amb  el  mateix,  la
diferència en l'any 2010, que vàrem governar a mitges, per dir-ho d'alguna manera, era
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de 21.000 euros, i en aquests moments hem arribat a 106.000 euros, amb la qual cosa
ens  tornem a  reafirmat  amb  que  aquí  hi  ha  hagut  manca  de  control  i  manca  de
planificació.

- senyor Sabrià: Insistir que vostè mateix es contradiu perquè en un moment donat
defensa que és un tema tècnic que té a veure amb no consignar factures, però també
ha  parlat  d'una  gestió  no  acurada  o  mala  gestió,  jo  crec  que  en  aquest  cas,  és
clarament falta de previsió i vostè així mateix ho ha dit i a la gent li ha de quedar clar
que és un tema de falta de previsió el que ens ha portat fins aquí. Ens agradaria que
recollís la proposta de fer un pla de viabilitat, i li faig uns números molt senzills i molt
clars, vostè ara no vol fer un pla de viabilitat i el que fa és mantenir l'Àrea amb el que
vostè diu que és un problema estructural, que crea un problema d'aproximadament
25.000 euros, de mitjana, respecte els últims anys, a sobre rebaixa dues partides de
10.000 i 4.000 euros que en els últims anys s'han executat al 100%, per tant abans de
vuit mesos estarem fent una segona modificació de crèdit de 50.000 euros, crec que
els números són molt senzills, si el problema és realment estructural, el problema es
tronarà a repetir i anem a la part més baixa dels darrers anys i li sumem el que li hem
restat a l'Àrea, ara mateix, per tant, abans de vuit mesos farem una modificació de
crèdit de 50.000 euros més. Si ara el que estem fent és posar una pegat i aplaçant-ho
a l'any 2014, que no serà real que puguem arribar al 2014 en aquesta situació, quina
resistència hi ha a fer un pla de viabilitat ja, al proper punt aprovarem un romanent,
escolti,  aprovem  solucions  definitives  en  la  mesura  del  que  puguem,  si  podem
modificar tarifes fem-ho dins d'aquest any i no de cares a l'any que ve, que és alguna
de les propostes que es recullen, per tant, no entenem perquè es resisteixen a tirar per
aquesta via, que aportaria les solucions, bàsicament, abans.
Si això ha tingut una part de falta de previsió, repensem la dedicació del responsable
de l'Àrea, no ens havia passat això fins ara, per tant, valorem si cal que el responsable
de l'Àrea recuperi  la seva dedicació completa a l'Àrea, valorem-ho i  que el  govern
prengui les decisions que calen, però repensem perquè si hi ha hagut un canvi i hem
passat d'un forat petit a un forat molt gran, doncs alguna cosa hi deu tenir a veure.
I per últim, jo crec que algunes coses les hem de plantejar d'una manera diferent, el
que no podem fer és venir al Ple i dir, escolti, agafi´s una baixa, em digui on vol anar i
si s'ha de tornar a donar d'alta, el canviarem. Hi ha coses que crec que s'han d'explicar
d'una altra manera, crec que ja ho apuntava Plataforma per Catalunya però que és un
plantejament de gestió de recursos humans, si més no, curiós, a més a més, fem el
canvi, tornem a tenir a la persona d'alta, i no fem cap previsió respecte al cost que això
suposa, i aquest de canvi estructural no l'he sumat, per tant, això ens portaria a una
modificació  de  crèdit  abans  del  mes  de  novembre,  d'uns  70.000  euros,  crec
sincerament que avui tapem un forat, administrativament ho fem correcte, però ajornar
qualsevol decisió pel 2014, només és anar a fer el forat més gran i tornar-nos a trobar
en aquesta situació una altra vegada. 

-  senyor  Fernàndez:  Només  dues  coses  per  acabar.  Miri,  senyor  Sabrià,  quan  el
govern  va  afrontar  la  mobilitat  d'aquesta  persona que estava  a  la  Piscina,  va  ser
després de dues reunions amb la seva advocada. Evidentment hi havia un problema
d'encaix a l'Àrea, i  la voluntat del govern va ser trobar un encaix diferent a l'Àrea,
perquè la nostra obligació és quan hi ha un conflicte laboral, buscar-li solucions, i si es
poden troba, fins l'últim moment les buscarem, el que no podem és tenir una persona
que estigui de baixa de forma permanent, i el senyor Guerra, diu que és molt difícil que
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estigui  vuit  mesos  de  baixa,  doncs  hi  han  hagut  baixes  més  llargues  en  aquest
Ajuntament, força més llarga de vuit mesos. Vostè diu que si enviem una persona a
l'Àrea de Serveis Municipals, que n'enviem una altra a Esports, clar, és Monitora de
Piscina, per tant, ha de ser un perfil concret per anar a la Piscina, jo per exemple no
podria anar a fer de Monitor de Piscina, no ho sé fer, cadascú ha de ser capaç de fer la
feina que li  pertoca. Per tant,  jo crec que el  senyor Sabrià ha dit  dues coses que
evidentment el govern ho té en compte, és a dir, el Cap de l'Àrea d'Esports, vostè sap
que  durant  l'últim  any  i  mig  ha  estat  dedicat  bastant,  també,  amb  una  dedicació
addicional, per fer el que és el Pla Estratègic de Promoció Econòmica i cohesió social,
però  això  s'acaba  el  mes  de  maig,  i  la  voluntat  és  que  aquest  tècnic  recuperi
íntegrament la seva dedicació a l'Àrea, però evidentment també s'ha de reconèixer la
feina feta. Jo no dic amb això que el tècnic hagi descuidat la seva gestió, jo crec i ho
torno a dir, crec que és un fet puntual que no té res a veure amb el fet que ell, durant
aquest any, hagi estat fent una tasca addicional. I és veritat que l'any 2011, hi havia
21.000 euros, però també és veritat que l'any 2010 eren 55.000 euros, senyora Rivas.
Per tant, els números, si agafem la sèrie històrica, agafem-la total, no agafem només
la que ens interessa, perquè l'any 2010 eren 55.000 euros, i l'any 2009, era menys,
eren 8.000 euros. Per tant, l'evolució, en tot cas, la fem tota.
Ja per acabar, el que sí volia deixar clar, és el meu compromís, com he dit abans, que
no posem en dubte la gestió econòmica d'aquest Consistori,  que és molt bona, no
d'aquest govern, de tots els governs, penso que això és mèrit de tothom, dels polítics,
però  també sobretot,  de l'Àrea  d'Intervenció.  Que això  és  un fet  puntual  que s'ha
produït  i  que  el  Pla  de  sanejament,  d'alguna  manera,  senyor  Sabrià,  avui  l'estem
aprovant de forma encoberta, perquè aprovem, per un costat, la reducció d'una sèrie
de compromisos de despeses, una aportació extraordinària i a més a més el Cap de
l'Àrea ja sap que ara s'ha de fer un seguiment estricte i si veiem que, evidentment,
l'evolució de del pressupost,  el mes d'agost,  cal  fer ajustaments, aquests es faran,
però estem fent un pla de sanejament, perquè l'altre pla de sanejament hauria sigut
dir, miri, dels 77.000 euros que vostè té romanent negatiu, declarem 77.000 euros no
disponibles, aquest també hauria sigut un Pla de sanejament, però hem fet la fòrmula
mixta, que és la que jo creia més oportuna, que és donar oxigen perquè entenem que
l'àrea no es pot eliminar els 77.000 euros i alhora declara el no disponible d'una part.
Què cal fer ajustaments més endavant?, si cal els farem, si cal fer ajustaments més
endavant els farem, jo crec que en aquests moments no cal, caldrà afrontar-los en el
pressupost de 2014.

- senyor Sabrià: Jo li  voldria dir  que repasés el  que ha dit en el tema de recursos
humans, perquè crec que hem de ser molt polits en aquest tema i li diria que estem
d'acord amb la segona intervenció però no amb com fa el plantejament a la primera
intervenció, sobre la baixa i en canvi, i tampoc en la segona part, com no valorem el
treball d'un administratiu. Diem que un de la Piscina se'n pot anar de dilluns a dimarts
a fer d'administratiu però en canvi ningú pot anar a la Piscina. Per tant, jo crec que
hem de ser curosos i tractar aquest tema d'una manera diferent, tot i que això no treu
que incentivar les mobilitats és una manera de fer carrera administrativa i mantenir els
funcionaris motivats, està clar, però amb la resta de plantejament no hi podem estar
d'acord.

- senyor Fernàndez: Miri, senyor Sabrià, jo intentaré treballar perquè els funcionaris
estiguin motivats, si això implica fer algun tipus d'ajustaments els faré però jo crec que

Ple de 26 de març de 2013 17



Ajuntament de Palafrugell

és important que la gent estigui el màxim de motivada possible en les àrees que estan
treballant.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist l’expedient de liquidació del Pressupost de l’exercici 2012 de l’Institut Municipal
d’Esports aprovat per decret de la presidència en data 23 de febrer de 2013.

Vist  l’estat  del  Romanent  de  tresoreria  per  a  despeses  generals  que  consta  a
l’expedient d’import 29.189,58 euros.

Vist l’informe emes per la interventora del patronat a l’expedient de liquidació segons el
qual degut a l’existència de despeses executades pendents d’aplicar al pressupost a
31  de  desembre   per  import  de  106.407,91  euros  procedeix  ajustar  l’estat  del
Romanent de tresoreria per a despeses generals obtenint un Romanent de tresoreria
efectivament disponible de signe negatiu en quantia de 77.218,33 euros.

Vist l’informe emes pel gerent de l’Institut Municipal d’Esports .

Vist l’article 193 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s'aprova el text refós de la
Llei Reguladora de les Hisendes Locals que estableix les mesures a adoptar en cas
d’obtenir un Romanent de tresoreria de signe negatiu.

Vist el compromís de la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Palafrugell per tal
d’aprovar una subvenció de caràcter extraordinari per import de 50.000 euros a favor
de  l’Institut  Municipal  d’Esports  per  tal  d’eixugar  parcialment  el  dèficit  derivat  del
 romanent disponible de signe negatiu.

A la vista de les anteriors consideracions procedeix reduir les despeses del pressupost
de l’exercici 2012 per import del dèficit produït, el qual importa la quantia de 27.218,33
euros  una  vegada  descomptada  la  subvenció  extraordinària  de  l’Ajuntament  de
Palafrugell.

Vist l’article 33 del Reial Decret 500/1990 que estableix la competència del Ple de la
Corporació per a la declaració de no disponibilitat dels crèdits pressupostaris.

 Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell de data 16 de novembre de 2012
pel qual s’aprova inicialment el Pressupost General per a l’exercici 2013.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor, i els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC),
la senyora Rivas i el senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP) i el senyor Guerra (PxC), total nou vots en contra:

Declarar,  d’acord  amb  l’establert  a  l’article  33  del  Reial  Decret  500/1990,  no
disponibles els crèdits pressupostaris previstos en el Pressupost de Despeses de l’any
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2013 per import global de 27.218,33 euros , d’acord amb el següent detall:
 

Org. Pro. Eco. Descripció
Import  no
disponible

40 340 21000 CONSERVACIO I REPARACIO 10.000,00

40 340 21201 CONSERVACIO I REPARACIO PISCINA 4.000,00

40 340 22002 ADQUISICIO DE TROFEUS 1.218,33

40 340 22003 MATERIAL FUNGIBLE 1.000,00

40 340 22609 ALTRES DESPESES FUNCIONAMENT 3.000,00

40 340 22610 ALTRES DESPESES ESP.FUNC.PISCINA 8.000,00

   Total 27.218,33

7.-  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DEUTES  2012  DEL  PRESSUPOST  DE
L'INSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS . Aprovació.-

Vist que diferents proveïdors de l’Institut Municipal d’Esports han presentat factures
abans del 31 de desembre de 2012 per serveis executats amb anterioritat i , per no
disposar de consignació pressupostària suficient en l’exercici 2012 no s’ha pogut donar
aplicació al pressupost.
 
Atès que d’acord amb la regla 71 de la Instrucció  del model normal de comptabilitat
local s’ha procedit a registrar a 31 de desembre les corresponents operacions a través
del compte 413 “Creditors per operacions pendents d’aplicar al pressupost”.
 
Vist l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 pel qual s'aprova el text refós de la
Llei  Reguladora  de  les  Hisendes  Locals  que  estableix  el  principi  d’especialitat
temporals dels crèdits del pressupost de despeses.
 
Vist l’article 26.2 i 60 del Real Decret 500/1990 que estableix la competència del Ple
de la corporació pel reconeixement extrajudicial de crèdits.

Vist  l'informe emès per la  Interventora de l'Institut  Municipal  d'Esports en relació a
l'expedient de liquidació de l'exercici 2012.

Vist l'informe emès pel Gerent de l'Institut Municipal d'Esports en data 18 de març de
2012.

Vist l'informe emès per l'Interventor acctal. de l'Ajuntament de Palafrugell en data 18
de març de 2012.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), total onze vots a
favor; i els vots en contra dels senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC),
la senyora Rivas i el senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP) i el senyor Guerra (PxC), total nou vots en contra:
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Aprovar  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  de  l’Institut  Municipal
d’Esports i aprovar el reconeixement de les següents despeses en el pressupost 2012
de l’Institut Municipal d’Esports:

N. d'entrada
Import
total Tercer Nom Org Progr Eco

F/2012/771 912,35 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/809 341,41 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/873 471,24 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/895 236,26 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21000
F/2012/919 178,11 A17121849 PERE GIRALT SAGRERA, S.A. 40 340 21000
F/2012/920 294,27 A17121849 PERE GIRALT SAGRERA, S.A. 40 340 21000
F/2012/928 292,72 A17024597 SANI-ELEC CABALLE SA 40 340 21000
F/2012/929 16,36 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/930 126,78 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/931 1.815,00B17761594 ROYAL VERD SERVICE, SL 40 340 21000
F/2012/1002 445,50 J55062764 NETEGES JOSEP CORTÉS, S.C. 40 340 21000
F/2012/1006 44,91 A17051152 CREIXELL, S.A. 40 340 21000

F/2012/1008 126,23 B17534918
FERRETERIA  BRICOLATGE  I  PINTURES
M.ESPADA, S.L. 40 340 21000

F/2012/1009 94,38 A17121849 PERE GIRALT SAGRERA, S.A. 40 340 21000
F/2012/1010 40,13 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000
F/2012/1015 52,27 A17048224 FRANCISCO ROCAS SA 40 340 21000
F/2012/1039 38,61 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21000
F/2012/1040 23,58 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21000
F/2012/1042 490,05 A08462392 EMTE MECHANCAL ENGINEERING  S A 40 340 21000
F/2012/1049 846,29 A17121849 PERE GIRALT SAGRERA, S.A. 40 340 21000
F/2012/1067 411,18 B17378621 ENLLUMENATS COSTA BRAVA, SL 40 340 21000
F/2012/1076 264,84 40504328V MIQUEL PALOU RUBIO 40 340 21000
F/2012/1077 379,09 B55024269 LLOGUERS I SERVEIS CAR CENTER S.L. 40 340 21000
F/2012/1078 1.663,45A17290834 DISSENY TECNIC DITECSA, S.A. 40 340 21000
F/2012/1082 408,68 B55109557 AMITEC AUTOMATISMES, S.L. 40 340 21000
F/2012/1083 620,75 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21000

F/2012/1097 71,55 B17534918
FERRETERIA  BRICOLATGE  I  PINTURES
M.ESPADA, S.L. 40 340 21000

F/2012/1098 128,53 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21000
F/2012/1100 122,05 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21000
F/2012/1105 2.176,5577996943X LLENAS ISARN, GABRIEL 40 340 21000
F/2012/1117 327,39 B17081324 DISSENY I SUBMINISTRES TECNICS SL 40 340 21000
F/2012/1118 206,83 A17048224 FRANCISCO ROCAS SA 40 340 21000
F/2012/1119 181,50 B62919220 AMBIENTAL E.I.C, S.L. 40 340 21000
F/2012/1121 397,92 B17378621 ENLLUMENATS COSTA BRAVA, SL 40 340 21000
F/2012/1124 271,52 J17793027 AIRCONFRED, S.C.P. 40 340 21000
F/2012/872 61,15 B17943390 GRUP CLAVAGUERA, S.L.- 40 340 21201
F/2012/910 271,52 J17793027 AIRCONFRED, S.C.P. 40 340 21201
F/2012/999 609,25 A28011153 ZARDOYA OTIS SA 40 340 21201
F/2012/1000 271,52 J17793027 AIRCONFRED, S.C.P. 40 340 21201
F/2012/1001 465,85 A17290834 DISSENY TECNIC DITECSA, S.A. 40 340 21201
F/2012/1005 232,32 B17790262 TRANSPORTS FERRER GERONES  S  L 40 340 21201
F/2012/1007 116,72 B17392507 PLASTICS GASULL, S.L. 40 340 21201
F/2012/1011 46,59 A08472276 WURTH ESPAÑA SA 40 340 21201
F/2012/1012 61,38 B17492844 GIROSACME S.L. 40 340 21201
F/2012/1013 99,87 A17091950 COMERCIAL ELECTRICA FORNELLS, SAU 40 340 21201
F/2012/1014 115,11 A17024597 SANI-ELEC CABALLE SA 40 340 21201
F/2012/1016 28,70 B17048653 COMIRO SL 40 340 21201
F/2012/1017 146,85 A08472276 WURTH ESPAÑA SA 40 340 21201
F/2012/1041 95,81 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21201
F/2012/1043 159,33 A08462392 EMTE MECHANCAL ENGINEERING  S A 40 340 21201
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F/2012/1046 284,59 A17024597 SANI-ELEC CABALLE SA 40 340 21201
F/2012/1047 537,63 B55004873 DISTRONIC EMPORDA S.L. 40 340 21201
F/2012/1081 1.041,6939265626A RAMON LLOBET VILA (SAUNAS WICKY) 40 340 21201
F/2012/1088 58,26 A17024597 SANI-ELEC CABALLE SA 40 340 21201
F/2012/1095 91,62 A17091950 COMERCIAL ELECTRICA FORNELLS, SAU 40 340 21201
F/2012/1096 39,81 A17091950 COMERCIAL ELECTRICA FORNELLS, SAU 40 340 21201
F/2012/1099 151,24 A17071838 FERRETERIA PALAFRUGELL, S.A. 40 340 21201
F/2012/1101 63,84 A17024597 SANI-ELEC CABALLE SA 40 340 21201
F/2012/1113 589,05 A17052127 SOLBLANC, SA 40 340 21201
F/2012/1120 325,56 B17631995 EBENISTERIA GALMOR S.L. 40 340 21201
F/2012/1123 174,01 A08658601 ECA SAU 40 340 21201
F/2012/1019 55,66 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22000
F/2012/1022 32,74 B17612573 PAPERERIA I COPISTERIA L'AMFORA S.L. 40 340 22000
F/2012/1038 350,90 43442906T JOSE LUIS AZNAR MUÑOZ 40 340 22000
F/2012/1079 80,19 B17569419 PALE PAPER S.L. 40 340 22000
F/2012/1084 166,98 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22000
F/2012/1109 104,79 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22000
F/2012/1110 122,21 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22000
F/2012/1112 78,65 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22000
F/2012/1116 24,78 B17569419 PALE PAPER S.L. 40 340 22000
F/2012/1018 1.482,25B65215220 BROKERS EQUIPAMENTS ESPORTIUS, SL 40 340 22003
F/2012/1102 9,60 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22003
F/2012/1052 1.132,16B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22100
F/2012/1125 292,61 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22100
F/2012/1053 583,66 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22101
F/2012/1130 723,96 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22101
F/2012/694 461,06 A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22103
F/2012/695 628,04 A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22103
F/2012/1065 848,38 A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22103
F/2012/1066 916,82 A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22103
F/2012/1021 108,95 B17427618 DIBOSCH, S.L. 40 340 22108
F/2012/1048 60,37 B17427618 DIBOSCH, S.L. 40 340 22108
F/2012/1075 386,00 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22109
F/2012/1054 727,54 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22110
F/2012/1055 26,87 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22110
F/2012/1056 298,13 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22110
F/2012/1131 551,80 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22110
F/2012/1132 243,47 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22110
F/2012/842 5.382,24B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1050 3.641,44B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1051 268,78 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1126 5.302,11B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1127 752,41 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1128 267,62 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22111
F/2012/1062 553,73 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22112
F/2012/1129 693,25 B82207275 UNION FENOSA COMERCIAL S.L. 40 340 22112
F/2012/693 3.796,83A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22113
F/2012/884 5.395,06A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22113
F/2012/1064 8.345,96A08431090 GAS NATURAL SERVICIOS SDG, S.A. 40 340 22113
F/2012/1020 911,75 A17018284 PAPELQUIMIA, S.A. 40 340 22118
F/2012/1045 811,81 A17018284 PAPELQUIMIA, S.A. 40 340 22118
F/2012/1089 287,75 A17018284 PAPELQUIMIA, S.A. 40 340 22118
F/2012/1090 825,93 A17018284 PAPELQUIMIA, S.A. 40 340 22118
F/2012/1091 740,27 A17018284 PAPELQUIMIA, S.A. 40 340 22118
F/2012/1108 2.420,00G17074014 CONSELL ESPORTIU DEL BAIX EMPORDA 40 340 22400
F/2012/1085 181,50 G17345208 ASS.CULTURAL POU D'EN BONET.- 40 340 22602
F/2012/1111 29,04 B17048182 IMPREMTA PALAFRUGELL, S.L. 40 340 22602
F/2012/998 151,00 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22609

F/2012/1044 462,83 A28871192
ALGECO CONSTRUCCIONES MODULARES,
S.A.U. 40 340 22609
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F/2012/1070 3.630,00G62989124 A E MICFOOTBALL 40 340 22609
F/2012/1080 193,60 B60484904 PLOLY-KLIN,S.L. 40 340 22609
F/2012/1104 296,51 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22609
F/2012/1122 1.355,20B99147290 JALON GESTION DEPORTIVA S.L. 40 340 22609

F/2012/1134 462,83 A28871192
ALGECO CONSTRUCCIONES MODULARES,
S.A.U. 40 340 22609

F/2012/997 54,95 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22610
F/2012/1092 29,66 B17048653 COMIRO SL 40 340 22610
F/2012/1093 240,39 B17048653 COMIRO SL 40 340 22610
F/2012/1094 28,70 B17048653 COMIRO SL 40 340 22610
F/2012/1103 150,00 B17480765 SPORTS 77 S.L. 40 340 22610

F/2012/1106 1.155,00V17399932
CONSORCI  ASSISTENCIAL  DEL  BAIX
EMPORDA 40 340 22610

F/2012/1107 721,00 V17399932
CONSORCI  ASSISTENCIAL  DEL  BAIX
EMPORDA 40 340 22610

F/2012/1114 77,44 B17501545 ARPUBA, S.L. ARTICLES PUBLICITARIS 40 340 22610
F/2012/1115 3.896,18B17796962 FEDERAL SERVEIS AUXILIARS S.L. 40 340 22611

F/2012/995 5.553,69F17849290
GARBET  NETEJA  I  MANTENIMENT
INTEGRAL EMPRESA D'INSERCIÓ, SCCL 40 340 22700

F/2012/1086 5.553,69F17849290
GARBET  NETEJA  I  MANTENIMENT
INTEGRAL EMPRESA D'INSERCIÓ, SCCL 40 340 22700

F/2012/996 5.133,45F17849290
GARBET  NETEJA  I  MANTENIMENT
INTEGRAL EMPRESA D'INSERCIÓ, SCCL 40 340 22709

F/2012/1087 5.133,45F17849290
GARBET  NETEJA  I  MANTENIMENT
INTEGRAL EMPRESA D'INSERCIÓ, SCCL 40 340 22709

8.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  I  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  A  CÀRREC  DE  BAIXES  PER
ANUL·LACIÓ I DEL ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS.
Aprovació inicial.-

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que en relació al tema dels Educadors de
carrers, posem 20.000 euros addicionals, finançant partides de dues Àrees, Joventut i
Serveis Socials. Aquesta és una partida que s'havia finançat sempre amb el que era el
Pla  de  Barris  i  la  subvenció  d'immigració,  s'ha  de  dir  que  aquesta  subvenció  ha
desaparegut  i  aquest  any  el  govern  l'assumeix  tota.  Sortim  amb  una  partida  que
donava peu a poder, segurament, estirar-ho tot l'any però ens semblava que hauria
quedat no amb la consistència que el govern pensava que calia potenciar en aquest
moment, per la situació econòmica que hi ha i de desequilibri en alguns espais del
nostre municipi, i per això hem cregut oportú suplementar-la per poder fer front a què
estigui coberta, com ha estat fins ara, tot l'any. També afegim una partida addicional
de 20.000 euros, d'ajudes a les famílies, que va molt destinada a temes d'habitatge,
una partida de 50.000 euros, com ja s'ha dit abans, que és l'ajuda extraordinària per
l'Institut Municipal d'Esports, i 85.000 euros que va per una ajuda puntual, un préstec
puntual a l'entitat Retecork, perquè també l'ajudarem a acabar el projecte que tenen i
poder afrontar les despeses que tenen. Deixeu-me aquí que hi faci un incís important,
que això és una cosa que afecta a la Llei  d'estabilitat Pressupostària,  i  això tindrà
incidència aquí i en el futur,  és a dir, fins ara, quan teníem romanent de tresoreria
podíem modificar l'ús i donat més despeses ordinària o d'inversió, i això en definitiva
no tenia una incidència en el futur, doncs bé, en aquest moment la modificació que hi
ha hagut és que qualsevol modificació que es faci via romanent de tresoreria, implica
més dèficit de l'any següent, si això no es compensa amb el mateix tipus d'ingrés el
mateix any, per tant, el sentit que fem aquest préstec de 85.000 euros i la devolució es
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faci sempre abans del 31 de desembre, és perquè no tingui una afectació negativa pel
consistori a nivell de dèficit, perquè ja sabem tots que si entrem en dèficit negatiu això
implica automàticament fer plans d'ajustament, per tant, ho dic perquè quan parlem del
segon punt, quan parlem d'aquest romanent de tresoreria important que hem tingut a
l'ajuntament, no per això podrem fer moltes més coses perquè qualsevol afectació a
càrrec  del  romanent,  si  no  s'ingressa  la  mateixa  quantitat  durant  el  mateix  any,
implicaria dèficit a l'any següent; per tant, sí que és veritat que evidentment és molt
millor tenir-lo, però això no ens permet fer actuacions a no ser que siguin d'extremada
urgència o necessitat, per això volia explicar aquests tres conceptes d'aquest punt.

- senyora Galiana: Des del nostre grup, com sempre fem quan es prenen decisions de
modificacions pressupostàries, ens abstindrem perquè entenem que són decisions de
govern.

-  senyor  Genover:  El  nostre  grup  també  té  per  norma,  amb  modificacions
pressupostàries, abstenir-se, però avui nosaltres en aquest punt hi donarem suport.
Com vostè ha dit en aquest punt s'aprova aquest préstec a interès corrent, de 85.000
euros,  a l'entitat  Retecork,  per poder acabar aquest  projecte dels Territoris  Surers.
Aquest projecte, com saben va ser concedit pel Ministeri d'Agricultura i cofinançat pel
fons FEDER europeu, va ser concedit l'any 2010, per un import de 573.125 euros . Ja
hem fet tres anualitats, les hem fet, tancat, justificades i reforçades pel Ministeri, i ara
ens queda aquesta última anualitat, que s'acaba el 15 de novembre, això ens permetrà
acabar-la sense problemes financers. Aquest projecte ha pogut donar tres llocs de
treball aquí a Palafrugell, un a Sant Vicente de Alcàntara, a totes les poblacions on
veu,  a  l'Estat  Espanyol,.  Ha  donat  una  mica  d'activitat  econòmica.  Per  exemple
l'exposició que està ara a la Sala del Museu del suro, forma part d'aquest projecte, les
Jornades Tècniques que es varen fer  els  dies 13 i  14 de febrer  sobre Patrimoni  i
Museus,  forma part  d'aquest  projecte,  per  tant,  per  totes aquestes coses,  l'entesa,
avui, agraeix aquest préstec i donem el nostre vot afirmatiu.

-  senyor  Sabrià:  Nosaltres en aquest  cas també ens abstindrem.  Com hem dit  no
compartim la modificació que es fa en el tema d'esports perquè ens sembla que és un
pegat, en canvi sí que compartim amb el que té a veure amb la Plataforma contra els
desnonaments i també pensem que la continuïtat de Retecork és important, i pensem
que tot va agrupat al mateix punt i són temes que resol el govern amb tot un paquel, i
nosaltres en aquest punt, com és habitual, ens abstindrem.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent en suplement de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria
i baixes per anul·lació.

Vist l’informe d’Intervenció de data 16 de març de 2013

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors Gómez, Pujol, Prats, les senyores Frigola i Montalban (CiU), la senyora Rivas
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i el senyor Genover (Entesa), total tretze vots a favor; i les abstencions dels senyors
Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Galiana i el senyor Rodrigo
(PP) i el senyor Guerra (PxC), total set abstencions en contra:

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació: 
Suplement de crèdits 

Org. Fun. Eco. Descripció
Crèdits
inicials Suplement Crèdit total

52 231 22706

servei  educadors
al  carrer  serveis
socials 18.000,00 10.000,00 28.000,00

52 231 48000 ajudes a families 80.000,00 20.000,00 100.000,00

61 337 22706
servei  educadors
al carrer Joventut 18.000,00 10.000,00 28.000,00

116.000,00 40.000,00 156.000,00

• Crèdit extraordinari

Org. Fun. Eco. Descripció
Crèdits
inicials Suplement Crèdit total

10 336 83100

DESPESES
PRESTEC
RETECORK 0,00 85.134,94 85.134,94

62 340 41000

SUBVENCIÓ
EXTRAORDINÀRIA
IME DÈFICIT 2012 0,00 50.000,00 50.000,00

0,00 135.134,94 135.134,94

• Fons de finançament

Concepte Denominació Import

870.00 Romanent  de  tresoreria  per  a  crèdits
extraordinaris 85.134,94

• Baixes per anul·lació.

Org. Fun. Eco. Descripció
Crèdits
inicials Baixes

Crèdit
total
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11 211 12700

APORTACIO  PLA
PENSIONS  PERSONAL
FUNCIONARI S.GRALS. 18.124,00 18.124,00 0,00

62 211 13700

APORTACIÓ  PLA
PENSIONS  PERSONAL
LABORAL ESPORTS 19.850,00 19.850,00 0,00

81 211 12700

APORTACIO  PLA
PENSIONS
FUNCIONARIS  POLICIA
LOCAL 52.645,00 52.026,00 619,00

90.619,00 90.000,00 619,00

Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 
Tercer.-  Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

9.- EXPEDIENT DE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2012. Informació.-

Intervé  el  senyor  Fernandez  manifestant  que  intentarà  fer  un  petit  resum,  el  més
pedagògic possible, perquè quan parlem de números a vegades a la gent que ens està
escoltant li costa entendre-ho.  Aquí del que donem compte és de la liquidació final del
pressupost de 2012, l'execució final de tot el que són les despeses i els ingressos que
té l'Ajuntament, dir que en termes generals, els drets reconeguts nets de l'Ajuntament
l'any 2012, ha sigut de 32.684.000 euros, i les obligacions reconegudes han sigut de
31.437.000 euros,  per  tant  un excés drets reconeguts de 1.247.000 euros.  Que el
comportament ha sigut, en relació a les previsions inicials, molt acurat amb despesa, a
la que després intentaré referir-me. Veiem, per exemple, que d'ingressos corrents hi
ha hagut uns drets reconeguts de 30 milions d'euros i despeses reconegudes de 26
milions d'euros, això ens dóna un marge de 4 milions d'euros, el que posa de manifest
un nivell de solvència i un nivell de dependència que bàsicament, el que són gran part
dels tributs que el propi Ajuntament té, hi ha al voltant del 75% d'ingressos que venen
de tributs gestionats directament, la resta són via aportacions d'altres Administracions
o subvencions, això dóna un marge important de solvència. Operacions de capital, per
un costat tenim d'ingressos 842.000 euros, i despeses 3.600.000 euros, aquí es posa
de  manifest  que  hi  ha  hagut  un  retrocés,  quan  parlem  de  despeses  a  nivell
d'inversions, fruit també evidentment d'un política diferent de priorització d'inversions, i
d'acurada, entenen la situació econòmica, i que per operacions financeres bàsicament
tenim el mateix volum d'ingressos que de depeses, al voltant d'1.600.000 euros.
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Deixeu-me  que  parli  d'alguns  capítols  concrets  que  penso  que  són  els  que  calia
destacar. A nivell de capítol de personal, a nivell de despeses de personal hi ha una
reducció del 6.4%, motivada bàsicament per la supressió de la paga extraordinària i
també per l'eliminació de l'obligació de fer el Pla de Pensions, per tant, aquí hi ha un
ajustament  important  del  6,4%. A nivell  de Capítol  II  hi  ha hagut  un increment  de
l'11,6%, bàsicament motivat per dues coses, perquè en aquest 2012 hem incorporat el
conveni que es va fer amb Sorea del litigi que hi havia obert des de feia molts anys i
per tant es va imputar un milió d'euros de despesa addicional més, també, la diferència
de l'IVA que  es  va  aplicar  a  partir  del  mes  de  setembre,  això  ha  generat  aquest
increment de l'11,6%, que si  no hi  hagués hagut aquests dos elements no hagués
arribat al 6%, per tant, estaríem molt més en la línia d'anys anteriors. Les despeses
financeres han crescut un 5%, bàsicament fruit del tipus d'interès que en alguns casos,
en les últimes operacions era un pèl més alt, però també cal destacar que són molt
baixes  perquè tenim un nivell  d'endeutament  molt  i  molt  baix.  A  nivell  d'ingressos
corrents, dir que els padrons s'han comportat d'una manera molt similar a la que hi
havia prevista, aquí també es reflecteix l'increment de la recaptació a nivell d'IBI, fruit
del  canvi  que  es  va  produir  a  Madrid,  amb  l'increment  dels  tipus,  de  forma
generalitzada. També ha tingut un comportament positiu la participació dels tributs de
l'Estat, amb un increment aproximat de 500.000 euros, per tant, la regularització ha
sigut  positiva,  i  bàsicament,  la  resta  d'ingressos han tingut  un  comportament  molt
estable.
A  nivell  d'inversions,  com  deia  abans,  hi  ha  hagut  una  reducció,  al  voltant  d'uns
3.500.000 euros, motivat bàsicament, evidentment perquè el govern va decidir també
ajustar algunes inversions, perquè es va també aturar el Pla de Barris i es va prorrogar
uns anys, perquè la sisena fase del Museu del Suro també es va iniciar tard i  les
certificacions, moltes han caigut a l'any 2013 i també perquè hi ha hagut una important
reducció de subvencions finalistes.
Malgrat això, cal dir que si anem a la qüestió del resultat pressupostari, veurem que és
positiu de 3.365.000 euros. Si anem al romanent de tresoreria veurem que és positiu
de 54.323.000 euros, una vegada fetes les incorporacions obligatòries i  voluntàries
aquest  romanent  es  queda  en  2.013.000  euros,  aquí  voldria  destacar  un  element
important  que també penso que és  un gest  del  que és la  gestió  acurada a  nivell
d'intentar preveure el futur, no només d'aquest govern sinó del que puguin venir, el
Decret Llei 20/2012, que eliminava les pagues extraordinàries, venia a dir que en el
futur aquesta paga extra es podia arribar a recuperar però no deia ni quan ni com, bé,
nosaltres ja fem una reserva amb càrrec a aquest romanent, per si s'ha de fer el 2013
o el 2014, es pugui fer, i això són 569.000 euros, que ja preveiem en aquesta reserva,
per tant en aquests 2.013.000 euros que he dit jo que queda de romanent disponible,
ja estar descomptats aquests 569.000 euros. Per tant, d'aquest romanent, cal dir que
si apliquem les regles del que és l'estabilitat pressupostària, quedaria un import de
997.000 euros, que és el que caldria que anés a reducció d'endeutament, que és el
que també la normativa d'estabilitat pressupostària ens deia, que els superàvits havien
d'anar a reduir endeutament, aquí, segurament el que el govern farà i ja us ho vull dir,
és que donat que la proposta que ha fet l'entitat financera pel préstec del 2013, no és
bona, el que farem serà reduir l'import del préstec que ens han de donar, per tant,
estarem complint la reducció de l'endeutament i amb aquest import el que farem serà
finançar inversions, per tant, l'efecte és el mateix, el que passa és que una part, en
comptes  d'anar  directament  a  endeutament,  anirà  a  romanent,  d'aquest  manera
aconseguim treure un préstec més baix d'import perquè les condicions són dolentes,
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és a dir, evidentment la situació econòmica que hi ha és dolenta. Per tant, tindrem un
pressupost  d'inversions a l'any 2013,  en el  qual,  més del  50% estarà finançat  per
recursos propis, recordem que hi hauran aquests 197.000 euros més el 500.000 euros
que havíem fet d'estalvi pressupostari perquè la part de l'increment de l'IBI, una part
important es va destinar a inversions. Per tant, la gestió que es fa és una gestió, al
nostre entendre, acurada, la desviació que hi ha hagut entre previsions inicials i finals
ha sigut de les més baixes de l'últim cicle que tenim comparat, del 2009 al 2012, la
desviació total entre inicial i final, per exemple a l'any 2012 ha sigut del 31%, al 2011
va  ser  del  53%,  al  2010  va  ser  del  59%,  aquí  la  desviació  gran  bé,  bàsicament
d'inversions perquè la resta de despeses, de capítol I i altres despeses, les variacions
cada any es mouen més o menys per allà mateix, però evidentment les inversions
varien. Si agafem els dos anys 2009 i 2010, que hi va haver els dos plans Zapatero,
aquí en les inversions, hi ha desviacions entre inicial i final, però també cal destacar
que, per exemple, del romanent líquid disponible de Tresoreria, dels anys de la crisi,
que podríem dir que és des del 2008, aquest és el millor, el 2009 aquest romanent
líquid va ser e 985.000 euros, el 2010 de 796.000 euros, el 2011 d'1.400.000 euros, i
el  2012  de  2.013.000  euros,  per  tant,  de  la  sèrie  de  romanents  disponibles  en
moments de crisi, aquest ha sigut el millor, per tant, jo crec que és una gestió acurada,
jo com a alcalde, el que he de fer és, perquè aquí estem parlant bàsicament d'un tema
molt formal, és una liquidació formalista, i voldria felicitar a l'Àrea d'Intervenció i a la
gent, en definitiva a totes les àrees que han fet possible o que estan fent possible que
entre la previsió inicial del pressupost i la liquidació, les desviacions puguin ser les
mínimes possibles. 

- senyora Galiana: Aquest punt, de fet és informació. Des del nostre grup felicitem que
finalment el resultat sigui d'un romanent positiu, de més de dos milions d'euros, però
de totes maneres veiem que això és una mica fruit de la inèrcia i de les circumstàncies.
De fet  s'estan fent  unes polítiques de continuïtat,  i  com estem veient,  les  úniques
mesures que s'estan adoptant són reduir les inversions per no provocar una situació
en la qual ens puguem trobar apurats econòmicament. Nosaltres veiem que aquí, per
part de l'equip de govern, tampoc s'està fent cap política extraordinària o diferent de la
que hi ha hagut, més que res només volem deixar constància d'això, que pensem que
s'estan fent unes polítiques de continuïtat amb els altres equips de govern que hi ha
hagut.

- senyora Rivas: De fet, tenir un romanent d'aquesta quantitat és una bona notícia però
a nosaltres sí que ens agradaria fer una mica de valoració general, resulta que encara
haurem de donar les gràcies al govern central de Madrid, que de fet és qui ens ha
ajudat a poder tenir aquest romanent a costa de la pressió que s'ha incrementat sobre
determinats ciutadans. Si tenim més ingressos és perquè des de Madrid o des del
govern  central  ens  varen  obligar  a  incrementar  l'IBI  i  si  tenim menys  despesa  és
perquè s'ha eliminat la paga doble dels funcionaris perquè arrosseguem el 5% que ja
se'ls hi va reduir i perquè així mateix s'ha eliminat el Pla de Pensions, amb la qual cosa
sembla tot plegat una petita contradicció o una molt  gran contradicció. Només una
valoració general, aquest és un punt d'informació i un cop tinguem les dades que ja
hem  començat  a  valorar,  el  que  sí  que  ens  pronunciarem  és  quan  a  l'estiu  fem
l'aprovació del tancament del compte general on tindrem partida per partida de les
diferents  àrees  que  ens  permetrà  valorar  això  que  ens  comentava  vostè  senyor
Alcalde, i poden donar la nostra opinió.
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- senyor Sabrià: No sé per on començar però en tot cas no donaríem les gràcies a
Madrid, des del Grup d'Esquerra no tenim la costum de fer-ho mai i tampoc ho farem
aquesta vegada, en tot cas sí que algunes decisions preses han ajudat a què aquest
tancament sigui el que és, en tot cas compartim que és una liquidació correcta, s'ha
treballat  com  sempre  en  aquesta  casa,  amb  criteris  de  prudència  pressupostària,
entenem i així també ho ha dit algun altre dels grups, que també les modificacions que
s'introdueixen a l'any 2009 i que tenen efectes de l'últim semestre de 2009 i a partir del
2010 i que s'han continuat, posteriorment han fet el seu efecte i per tant, com que el
punt  és  d'informació,  creiem que  això  és  positiu  i  aquesta  seria  una  mica  la  part
tècnica. Des de la vesant més política a nosaltres sí que ens agrada dir, no és molt
compartit amb les tendències econòmiques actuals, però sí que pensem que tot i que
evidentment  és  important  que  aquestes  línies,  que  en  un  moment  estaven  molt
properes, es vagin separant i que per tant anem augmentant el romanent, que en un
moment de dificultats com l'actual,  creiem que hi ha una part d'aquests diners que
haurien  d'estar  al  carrer,  i  per  tant  a  l'hora  de  pressupostar  pensem  que  també
suposen una oportunitat per posar en marxa nous projectes que tinguin a veure, ja ho
hem  explicat  altres  vegades,  sobretot  amb  temes  de  formació,  amb  temes  de
convivència i dinamització, i ens sembla que més que crear grans romanents, crec que
hem d'haver aprés tots que quan les coses vagin millor haurem de mantenir aquesta
austeritat o aquesta capacitat de no creuar les línies del que rebem i el que gastem i
això ho hauríem d'haver après però en aquests moments de dificultat, tot el que sigui
posar els diners al  carrer i  ajudar a la gent,  hauríem de mirar de fer-ho d'aquesta
manera, i sé que no és un criteri compartit habitualment però sí que ens sembla que
hauria de ser així. D'altra banda el tema dels costos que representa a dia d'avui els
crèdits, entenem que dificulten molt la situació i ens sembla una proposta la mar de
correcta, fer-ho amb fons propis. Aquestes són una mica les coses que volíem dir 

-  senyor  Fernàndez:  Només  dos  minutets  perquè  hi  ha  alguns  temes  que  voldria
concretar. Senyora Galiana, ja li agradaria a moltes administracions fer polítiques de
continuïtat, en aquests moments, moltes segurament que signarien poder fer polítiques
de  continuïtat,  però  jo  no  vull  assumir  que  nosaltres  estiguem  fent  polítiques  de
continuïtat, si vostè agafa els pressupostos dels últims anys veuran que hi ha algunes
modificacions, tampoc totes les que voldríem perquè és impossible, la situació és la
que és, però si  vostè agafa partida per partida veurà que moltes, sobretot les que
tenen un component  social,  ho acabem de veure abans,  els  Educadors de carrer,
malgrat que sigui una quantitat petita, es manté perquè és una voluntat política, altres
administracions  l'haguessin  pogut  eliminar  i  ho  han  eliminat,  i  nosaltres  ho  volem
mantenir. Per tant, no és un tema de continuïtat sinó que és un tema de realitat, la
situació econòmica és la que és, intentem fer una proposta acurada. Jo comparteixo el
que diu el senyor Sabrià, en aquests moments què cal fer, penso jo?, primer, prioritzar
molt bé i posar els recursos, per un costat al que és la font d'activitat social i per la part
d'ocupació i formació, i per altra banda per la creació d'activitat econòmica, però sense
baixar  la  guàrdia  que  no  podem caure  en  el  parany,  perquè  si  en  qualsevol  cas
tinguessim situació d'entrar en romanent negatiu, això implicaria un desastre, per tant
ho hem de fer però s'ha d'anar molt i molt en compte, perquè malgrat ja he dit abans
que amb aquests dos milions d'euros no podem fer pràcticament res a no ser que sigui
un tema extraordinari perquè gener dèficit en el futur, evidentment és un calaix que
tenim, important, que està donant per alguna cosa que l'últim any també, el que és la
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tresoreria líquida també ha millorat  en relació als altres anys.  I  és veritat,  senyora
Rivas que aquests pressupostos venen molt condicionats per les propostes que fan
des de Madrid, la paga extraordinària, però tant dolenta és aquesta actuació del decret
del govern del PP, com per exemple va ser dolenta el que va fer el senyor Zapatero, el
maig de 2010, quan jo estava també al govern, de reduir el 5% dels salaris, i d'això
vostè se'n varen beneficiar, vull recordar que se'n varen beneficiar i ho varen aplaudir
força, perquè va generar més recursos. Per tant, la política té això, jo no estic d'acord
amb això i com que no hi estem d'acord, per això hem fet la previsió que si el govern
de Madrid diu que l'any 2014 s'ha de pagar la paga extraordinària del 2014, nosaltres
tenim els recursos per fer-ho, per tant, jo no sé si realment alguns ajuntaments ho
podran fer, però nosaltres tenim la reserva feta; però també posa de manifest alguna
manera de gestionar, jo crec que aquí, en el moment que surt la crisi, l'any 2008, tot el
Consistori  se  n'adona  que  calia  canviar  fòrmules  de  gestionar,  i  vostès  quan
governaven  també  ho  varen  fer,  perquè  hi  ha  partides  que  han  tingut  aquest
comportament  a  la  baixa,  partides  que malgrat  que  són poques  quantitats,  també
mostren un sentit de la gestió, per exemple, la partida d'actuacions protocol·làries, que
a l'any 2009  es gastaven 30.000 euros, dons l'any 2012 ens hem gastat 18.000 euros;
coses com dietes de càrrecs electes, que e´s el que es gasten per desplaçaments o
dinars,  hem passat  de 10.000 euros l'any 2009 a 3.000 euros l'any  2012.   Hi  ha
partides que han anat a la baixa, fruit també d'una situació econòmica i una sensibilitat
de gestió, per tant, que en el conjunt del que és el pressupost, són poca quantitat, és
veritat,  però també mostra una forma d'entendre que en aquests moments de crisi
econòmica, sempre s'ha de ser molt acurat en la gestió, però ara encara més. 

A continuació es dóna compte al Ple de la següent proposta d'acord, per la qual cosa,
en conseqüència:

Vist  els  articles  89 i  següents  del  Reial  Decret  500/1990,  que  estableix  l'obligació
d'aprovar  la liquidació del pressupost abans del dia 1 de març de l'exercici següent i
donar compte al Ple de la corporació en la primera sessió posterior.

Vist els decrets d'Alcaldia de data 23 de febrer de 2013 núm. 494, 495, 496, 497 i 498
pel qual s'aproven la liquidació de l'Ajuntament de Palafrugell, de l'Institut de Promoció
Econòmica de Palafrugell, de l'Institut de Mitjans de Comunicació Pública , de l'Institut
Municipal d'Esports i del Patronat del Museu.

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Donar-se per assabentat dels decrets d'Alcaldia de data 23 de febrer de 2013 núm.
494, 495, 496, 497 i 498 pel qual s'aproven la liquidació de l'Ajuntament de Palafrugell,
de  l'Institut  de  Promoció  Econòmica  de  Palafrugell,  de  l'Institut  de  Mitjans  de
Comunicació Pública , de l'Institut Municipal d'Esports i del Patronat del Museu.

10.-  PROJECTE  DE  REPARCEL•LACIÓ  VOLUNTÀRIA  DEL  SECTOR  PMU-1.1,
PLAÇA MIL•LENARI, DE PALAFRUGELL. Aprovació inicial.-

S'acorda tractar conjuntament aquest punt de l'ordre del dia i el següent.
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Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  estem  parlant  del  que  són  els  passos
posteriors del que és l'aprovació definitiva que es va produir no fa gaire, del Pla de
Millora Urbana 1.1 del sector de la Plaça Mil.lenari i ara, avui el que portem a plenari
és  l'aprovació  inicial  dels  dos  primers  passos  del  que  podríem  anomenar  el
planejament derivat d'aquest Pla de Millora Urbana i que s'expressa primer amb el
projecte de reparcel.lació i després amb el projecte d'urbanització. Estem davant de
dos documents el suficientment senzills, sobretot el projecte de reparcel.lació perquè
em sembla que només són dos propietaris i per tant és d'esperar que el procediment
sigui tranquil, i després pel que fa referència al projecte d'urbanització, és una mica
més complicat sobretot per la localització en què es troba, aquest sector és el que hi
ha abans de la benzinera venint de la plaça Cuixart cap a l'entrada de Palafrugell, i el
sector que vostès recordaran a l'entrada de Palafrugell que ha de continuar les obres
d'urbanització que en aquest moment s'estan fent al costat o al davant de l'aparthotel
que hi ha on hi havia els magatzems de Creixell. La continuïtat d'aquesta urbanització
és la que ara en aquests moments, en el projecte d'urbanització s'està parlant, com i
de quina manera quedarà definida i la voluntat de l'equip de govern és mirar de trobar
que  es  pugui  avançar  el  màxim  possible  en  execució  inicial  perquè  la  continuïtat
d'aquest espai de l'entrada de Palafrugell quedi mitjanament digna, independentment
del calendari que el privat decideixi plantejar en aquest projecte d'urbanització. Avui el
que portem és l'aprovació inicial dels dos documents, i a partir d'aquest moment el que
es procedirà és a anar incorporant les diferents al.legacions i  observacions que es
puguin anar presentant.

- senyora Rivas: Com sempre, al tractar-se d'una aprovació inicial el nostre vot serà el
de l'abstenció a l'espera de l'aprovació definitiva.

- senyor Sabrià: Nosaltres en aquest cas també ens abstindrem, continuarem estudiant
el tema, ens costa d'entendre tot plegat, ja des de l'inici, amb què es va decidir el
format  d'aquest  espai,  per  tant,  continuarem  estudiant  per  prendre  una  decisió
definitiva amb la seva aprovació definitiva.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist el Projecte de reparcel·lació voluntària del sector PMU-1.1, Plaça Mil·lenari, de
Palafrugell, presentat en aquest Ajuntament en data 11 de març de 2013, amb registre
d’entrada núm.3428, per la senyora Montserrat Sadurní Corredor.
 
Atès l’informe emès per l’Arquitecte Municipal, senyor Jordi Font Bel, en data 18 de
març de 2013, que diu textualment:
 
“.....
 En data de 31 de juliol de 2012 el Ple de l’Ajuntament de Palafrugell va aprovar
definitivament el Text Refós del Pla de Millora Urbana del sector PMU-1.1 “Plaça del
Mil·lenari”, de Palafrugell.
Dins l’àmbit del sector hi ha dos propietaris, que han acordat una solució pel que és
correcte  el  plantejament  de  considerar  la  reparcel·lació  amb  caràcter  voluntari  i
econòmic.
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 Pel fet de no ser possible una parcel·lació de les finques i  d’alguna manera ser
promoció única, cadascuna de les dues finques resultants, és correcte el plantejament
de convertir les cessions d’aprofitament que li corresponen a l’Ajuntament en el seu
equivalent econòmic, tal com preveu l’article 43 del Reglament de la Llei d’Urbanisme.
Als afectes de determinar l’equivalent econòmic de les cessions d’aprofitament en el
projecte es determina el valor de repercussió mitjançant el mètode residual estàtic en
funció dels valors en venda obtinguts en un estudi de mercat, arribant a la conclusió
que l’equivalent econòmic del  10% de les cessions d’aprofitament és 54.886,39 €,
quantitat que es fa constar al compte de liquidació provisional.
 Si bé la metodologia és correcta, no es justifiquen la major part de les dades de
treball  i  concretament  l’increment  del  19% sobre el  valor  de construcció per altres
despeses, sembla excessiu tenint en compte que en aquestes despeses no es poden
incloure les derivades del procés del desenvolupament urbanístic ja que el mateix s’ha
d’incloure en les despeses d’urbanització.
En funció que es tramita com una reparcel·lació voluntària d’acord amb l’article 164
del  RLU  es  pot  formular  l’escriptura  pública  per  les  persones  propietàries  per
posteriorment  presentar-la  a  l’Ajuntament  per  sotmetre  la  proposta  a  informació
pública prèviament a l’aprovació definitiva.
 Cal  entendre  que  amb  l’informe  favorable  ja  es  considera  la  conformitat  de
l’Ajuntament a la reparcel·lació, i  per tant, es pugui emetre l’escriptura pública amb
garantia que no caldrà modificar-la.
Per tot plegat, s’emet informe favorable condicionat a que es corregeixi la valoració
de les cessions d’aprofitament d’acord amb un percentatge raonable, de l’ordre del
10%, directament del cost de construcció per altres despeses que no són pròpiament
les de construcció.
...”
 
Atès que, al mateix informe de l’Arquitecte Municipal, i a títol de conclusió, s’indica que
es pot aprovar  inicialment aquest  Projecte de reparcel·lació voluntària,  una vegada
corregides les dades que consten a l’informe transcrit en aquest acord, i que es pot
procedir a formalitzar l’escriptura pública per seguir amb la tramitació ordinària.
 
Atès l’informe emès per la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient, patrimoni i millora de la qualitat urbana a la sessió celebrada el 18 de març
de 2013.
 
Atès l’informe conjunt emès en data 19 de març de 2013, pel Secretari accidental de
l’Ajuntament,  el  senyor Pere Sala i  Cornell,  i  per l’Assessora Jurídica Municipal,  la
senyora  Júlia Giró Val,  on manifesten,  en relació  a la  legislació aplicable per  a la
tramitació d’un projecte de reparcel·lació voluntària, el que segueix:
 
“....
D’acord amb el que disposa l’article 124 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya, modificat per la Llei
3/2012,  de 22 de febrer,  la  reparcel·lació  té per objecte repartir  equitativament  els
beneficis  i  les  càrregues  derivats  de  l'ordenació  urbanística,  o  regularitzar  la
configuració de les finques i situar-ne l'aprofitament en zones aptes per a l'edificació,
d'acord amb el planejament urbanístic.
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L’expedient de reparcel·lació voluntària s’ha de tramitar d’acord amb el que disposa
l’article 164 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s'aprova el Reglament de la
Llei d’urbanisme i, a tal f,i les persones propietàries de finques incloses en un àmbit
d'actuació urbanística han de formular, de comú acord, una proposta de reparcel·lació
voluntària mitjançant l'atorgament d'escriptura pública.
 
El contingut de l’escriptura s’ha d’ajustar a allò que disposa l'article 7 del Reial decret
1093/1997  sobre  inscripció  en  el  registre  de  la  propietat  d'actes  de  naturalesa
urbanística respecte del projecte de reparcel·lació....”
 
Atès  que  al  mateix  informe  conjunt  del  Secretari  accidental  de  l’Ajuntament  i  de
l’Assessora Jurídica Municipal s’indica, pel que fa al procediment a seguir per a la
tramitació d’aquest projecte de reparcel·lació, el que segueix:
 
“....
Presentada l’escriptura a l’Ajuntament aquest, sense necessitat d'aprovació inicial, ha
de sotmetre la proposta a informació pública per un termini d'un mes i simultàniament
ha de  donar  audiència  a  la  resta de persones interessades amb citació  personal.
L'aprovació definitiva del projecte i la seva notificació s'ha de produir en el termini de
dos mesos des del finiment del termini d'informació pública. En cas contrari, s'entén
que  el  projecte  ha  quedat  desestimat  per  silenci  administratiu  negatiu.  Aprovat  el
projecte l’Ajuntament ha de publicar l’edicte d’aprovació definitiva, ha de certificar la
fermesa en via administrativa de l’expedient de reparcel·lació. Amb vista a la inscripció
del projecte en el Registre de la Propietat en el supòsit de reparcel·lació voluntària, la
presentació  de  l'escriptura  pública  i  la  certificació  de  l'acord  de  reparcel·lació  són
suficients per a la inscripció en el Registre de la Propietat d’acord amb el que disposa
l’article 128.2 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012, de
22 de febrer.
....”
 
Atès que, a títol de conclusió sobre la documentació concreta aportada pel promotor
d’aquest sector sol·licitant la seva tramitació, al mateix informe conjunt del Secretari
accidental de la Corporació i de l’Assessora Jurídica Municipal s’indica el que segueix:
 
“....
En el  present  cas els  promotors  han arribat  a  un acord,  tal  i  com es recull  en el
projecte que s’acompanya, per la qual cosa la tramitació de la reparcel·lació voluntària
plantejada és possible. Així mateix, i tal i com preveu l’article 43.3 del Decret legislatiu
1/2010, de 3 d’agost, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer, i l’article 43 del
Decret  305/2006,  si  de  l’ordenació  urbanística  resulta  materialment  impossible
individualitzar  en una parcel·la  urbanística  l’aprofitament  que s’ha de cedir  pot  ser
substituïda per l’equivalent econòmic. 
 
Ara bé, d’acord amb l’informe emès per l’arquitecte municipal, cal que prèviament a
l’atorgament de l’escriptura pública, es corregeixi la metodologia aplicable per tal de
determinar  l’equivalent  econòmic  del  10%  de  la  cessió  d’aprofitament  mig  en  els
termes que informa el mateix arquitecte.
....”
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Atès que la competència per a l’aprovació dels instruments de gestió correspon al Ple
Municipal,  de  conformitat  amb el  que disposa l’article  53.1  s)  del  Decret  legislatiu
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de Règim
local de Catalunya, i l’article 21.1 j) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de bases
de règim local, modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a
la modernització del govern local i  la Resolució de l’Alcaldia número 1493/2011 de
data 20 de juny de 2011. 
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, pel que fa al compliment de les obligacions de publicitat per
mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  la  senyora
Galiana  i  el  senyor  Rodrigo  (PP),  total  tretze  vots  a  favor;  i  les  abstencions  dels
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Rivas i el senyor
Genover (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total set abstencions:

Primer.- Aprovar inicialment el Projecte de reparcel·lació voluntària del sector PMU-1.1
Plaça Mil·lenari, de Palafrugell, presentat per la senyora Montserrat Sadurní Corredor.
 
Segon.- Requerir a la senyora Montserrat Sadurní Corredor perquè durant el tràmit
d’informació pública d’aquest projecte completi l’expedient donant compliment a totes
les  observacions  recollides  als  informes  tècnics  citats  i  aportant  la  documentació
requerida en aquests informes, emesos pel Secretari accidental de la Corporació i per
l’Assessora Jurídic Municipal, en data 19 de març de 2013, i per l’Arquitecte Municipal,
de data 18 de març de 2013, transcrits en aquest mateix acord.
 
Tercer.- Disposar  l’obertura  d’un  període  d’informació  pública  d’un  mes  d’aquest
Projecte  de  reparcel·lació  voluntària,  amb  la  publicació  dels  respectius  edictes  al
Butlletí oficial de la província i a un diari d’àmplia difusió provincial, així com la seva
inserció al Tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina web municipal.
 
Quart.- Notificar  aquest  acord  a  tots  els  propietaris  inclosos  dins  l’àmbit  d’aquest
sector, a l’equip tècnic redactor i a les persones i/o societats que es varen personar en
la tramitació del Pla de millora urbana d’aquest sector, a fi que qualsevol que ho desitgi
pugui examinar-lo i adduir, durant el termini d’un mes a comptar des del dia següent al
de la recepció de la notificació d’aquest acord, totes les al·legacions o observacions
que consideri oportunes.

11.-  PROJECTE D’URBANITZACIÓ  DE L’ESPAI  PÚBLIC DEL PMU-1.1,  PLAÇA
MIL•LENARI, DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.-

Vist el  Projecte d’urbanització del  sector  PMU-1.1,  Plaça Mil·lenari,  de Palafrugell,
presentat per la senyora Montserrat Sadurní Corredor, en data 21 de desembre de
2012 i número de registre d’entrada 17058.
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Atès l’informe conjunt emès per l’Arquitecte Municipal, el senyor Jordi Font Bel, i per
l’Arquitecte Tècnic Municipal, el senyor Albert Vilà Roura, en data 15 de març de 2013,
on manifesten que aquest projecte té la consideració de projecte d’obres d’urbanització
i cal que contingui la documentació que s’estableix als articles 96, 97 i 98 del Decret
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, pel
que consideren que la documentació presentada s’haurà de complementar amb les
següents observacions:
 

 El projecte ha de justificar el compliment de l’Ordre VIV/561/2010, Document
Tècnic de condicions bàsiques d’accessibilitat i no discriminació per a l’accés i
utilització dels espais públics urbanitzats, en lloc del Decret 135/1995, de 24 de
març, de 24 març, de desplegament de la Llei 20/1991, de 25 de novembre, de
promoció  de  l’accessibilitat  i  de  supressió  de  barreres  arquitectòniques,  i
d’aprovació del codi d’accessibilitat. 

 
 El  pla  de  control  de  qualitat  s’ha  d’adaptar  a  les  obres  que  contempla  el

projecte i, en concret, segons el que disposa el P.G.3 (Pliego de prescripciones
técnicas generales para obras de carreteras y puentes), i no segons el CTE
(Código Técnico de la Edificación), a que fa referència el projecte. 

 
Atès que al mateix informe conjunt de l’Arquitecte Municipal i de l’Arquitecte Tècnic
Municipal  també relacionen una sèrie  de  consideracions  que s’hauran  de  tenir  en
compte abans de l’aprovació definitiva d’aquest projecte d’urbanització, que s’hauran
de recollir en un text refós on es recullin totes aquestes observacions, presentant una
còpia en CD o DVD de tot el projecte en suport digital en format Word 97 i DWG, i
quina transcripció literal és la següent:
 
Memòria del projecte
 
- En el  projecte s’haurà de contemplar la pavimentació de la vorera Est del  carrer
Flaçà.
- La composició i gruixos de la caixa de paviment, es determinarà en el moment de
l’execució de les obres i un cop obtinguts els resultats dels assaigs necessaris.
- La capa de rodadura s’executarà al cap de quatre mesos de circulació, i s’haurà de
preveure l’enrassat de les tapes de serveis de la calçada.
-  Manca  l’assessorament  de  la  companyia  subministradora  SOREA,  en  quan  a
proposta de la nova xarxa d’abastament del sector. 
- En el pressupost del projecte s’ha d’incloure l’impost sobre el valor afegit del 21%.
 
Documents gràfics del projecte
 
- El pas de vianants que es situa al carrer Torroella, se n’haurà de modificar l’alineació
d’acord amb les instruccions dels Serveis Tècnics per tal de facilitar la sortida dels
vehicles de la zona de càrrega i descàrrega situada a la part est del carrer Torroella i
garantir la seguretat dels vianants. Aquesta zona de càrrega i descàrrega s’haurà de
mantenir alhora que es mantindrà el traçat de la vorada existent del carrer Nou a en la
seva incorporació al carrer Torroella.
- La mitjana, fins al pas de vianants, tindrà el mateix tractament que el sector veí que
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s’està acabant de construir. A partir del nou pas de vianants i fins arribar a l’illa del
giratori, el tractament serà com l’existent en l’illeta.
- Els acabats proposats es correspondran en quan a qualitats, models i mides al sector
veí.
- S’hauran d’establir mesures per tal que el sauló proposat a la zona verda, no envaeixi
la vorera en episodis de puja.
- En el projecte no es contempla cap centre de transformador, pel que si posteriorment
cal la seva instal·lació aquest s’haurà d’integrar en l’edificació prevista.
- Les dimensions dels arbres a plantar no podran ser inferiors a 20/25 cm de perímetre
de tronc.
- S’eliminarà la zona de contenidors prevista en el projecte i es donarà continuïtat a la
vorera.
 
Atès  que al mateix informe conjunt de l’Arquitecte Municipal i de l’Arquitecte Tècnic
Municipal  també manifesten que s’haurà  de  fer  efectiva  a  la  Tresoreria  Municipal,
abans de l’inici de les obres, la constitució de la garantia del 12% del valor de les obres
d’urbanització,  per  un  import  de  11.160,93  €,  import  resultant  d’aplicar  aquest
percentatge sobre el seu pressupost d’execució per contracta d’aquest projecte, que
puja a la quantitat de 93.007,76 €, un cop aplicat l’IVA del 21%.
 
Atès que, a títol de conclusió, els tècnics municipals consideren que es pot procedir a
l’aprovació  inicial  d’aquest  projecte  d’urbanització  en  una  propera  sessió  plenària,
supeditant  la  continuació  del  tràmit  d’aprovació  a  la  introducció  de  les  esmenes
detallades en aquest  informe i  a  les  que es  puguin  derivar  del  tràmit  d’informació
pública i dels informes complementaris de la Policial Local, l’Àrea de Serveis, l’Àrea de
Medi Ambient i l’Enginyer Tècnic Municipal, que s’incorporaran al text refós d’aquest
projecte que es presentarà a l’Ajuntament.
 
Atès l’informe emès per la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient, patrimoni i millora de la qualitat urbana a la sessió celebrada el 18 de març
de 2013.
 
Atès el que disposen els articles 89 i 119 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, de modificació d’aquest Text refós, i l’article 110 del Decret 305/2006, de 18
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el que preveu la Disposició addicional setena del Decret legislatiu 1/2010, de 3
d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei
3/2012, de 22 de febrer, de modificació d’aquest Text refós, pel que fa al compliment
de les obligacions de publicitat per mitjans telemàtics.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  la  senyora
Galiana  i  el  senyor  Rodrigo  (PP),  total  tretze  vots  a  favor:  i  les  abstencions  dels
senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), la senyora Rivas i el senyor
Genover (Entesa), i el senyor Guerra (PxC), total set abstencions:
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Primer.- Aprovar  inicialment  el  Projecte  d’urbanització  del  sector  PMU-1.1,  Plaça
Mil·lenari,  de Palafrugell,  presentat per la senyora Montserrat  Sadurní Corredor,  en
data 21 de desembre de 2012 i  número de registre d’entrada 17058, supeditant la
continuació del tràmit d’aprovació a la introducció de les esmenes i les consideracions
recollides  a  l’informe dels  tècnics  municipals  que  s’han  transcrit  en  aquest  mateix
acord, i a les que es puguin derivar del tràmit d’informació pública i de la incorporació
dels informes complementaris que es sol·licitaran.
 
Segon.- Publicar un edicte al Butlletí oficial de la província per disposar l’obertura d’un
període d’informació pública d’un mes, així com la seva disposició al tauler d’anuncis
de l’Ajuntament i la seva inserció al web municipal (www.palafrugell.cat), acompanyat
d’un còpia del projecte objecte d’aquesta aprovació inicial, per a la seva consulta per
mitjà telemàtic.
 
Tercer.- Sol·licitar els respectius informes a les àrees de Serveis Municipals, de Medi
Ambient, a l’Enginyer Tècnic Municipal i a la Policia Municipal.
 
Quart.- Notificar aquest acord als promotors d’aquest projecte d’urbanització, a l’equip
tècnic redactor, a la resta de propietaris afectats, a les persones i/o societats que es
varen personar  en la  tramitació  del  Pla  de millora urbana d’aquest  sector,  i  a  les
companyies  subministradores  Sorea,  SA,  Endesa  Distribución  Eléctrica,  SL,
Enllumenats  Costa Brava,  SL,  Gas Natural  Distribución SDG,  SA i  Telefònica,  SA,
perquè puguin valorar i informar sobre les propostes referides als àmbits respectius de
les seves competències, si ho consideren oportú.

12.-  ADDENDA  AL  CONVENI  FORMALITZAT  ENTRE  L’AJUNTAMENT  DE
PALAFRUGELL I LA SOCIETAT MERCANTIL ICASA, EN RELACIÓ AL RETORN
DE  LA  QUANTITAT  SOBRANT  DE  L’AVAL  EXECUTAT  QUE  GARANTIA
L’EXECUCIÓ DE LES OBRES D’URBANITZACIÓ DEL SECTOR Pa 1.13, PIVERD
SUD, DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  tal  com  es  va  aplicar  a  la  Comissió
Informativa d'urbanisme, aquest és un tema prou delicat que en l'anterior mandat ja va
generar  prou  dificultats  de  gestió  als  regidors  amb  responsabilitat  i  que  era,  els
esforços que es varen produir per desenvolupar la urbanització d'un sector  on hi havia
les presses per part del  Departament,  de rebre un solar on s'hi  havia de construir
l'Escola del Pivert. La promotora que va desenvolupar tot el projecte d'urbanització va
apostar  la  seva  gestió  amb  desenvolupar  totes  les  obres  d'urbanització  i  un  dels
problemes que va sorgir va ser que dins d'aquest solar hi havia una línia de mitja
tensió que s'havia de soterrar i que suposo que amb alguns elements més va generar
la necessitat d'establir un conveni entre la promotora i l'Ajuntament a efectes de fer
servir l'aval que havien presentat per aquestes obres d'urbanització, com una bestreta
prèvia del que havia de representar les obres de soterrament d'aquesta línia de mitja
tensió.  En  el  moment  que  es  va  executar,  a  posteriori,  l'escola,  es  va  acabar  la
urbanització, es va detectar que hi havia uns problemes amb unes voreres contigües al
voltant  de l'Escola,  i  en aquests moments,  després de certes negociacions,  estem
parlant que quan es detecta és prèvia a la inauguració de l'escola, agost – setembre
2012 i  que  després  de  negociacions  amb la  promotora  i  de  la  dificultat  de  poder
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establir directament les responsabilitats, el que s'ha buscat és una solució una mica
salomònica, a desgrat el mínim possible de les parts i aquesta solució el que proposa
és una addenda a aquest conveni que s'havia fet el seu moment, a fi  i  efectes de
valorar les despeses de l'arranjament d'aquesta vorera que ha resultat amb problemes
d'execució i que és imprescindible pel fet d'estar localitzada al lloc on està localitzada,
al costat de l'escola, que s'hagi de fer i quan més aviat possible, el seu arranjament.
Bàsicament és expressar, en el document aquest, qui se'n farà responsable i com serà
aquesta responsabilitat.

- senyora Rivas: Si hem entès bé el procés, és que la vorera està espatllada, el cost de
la vorera són 40.000 euros i d'aquests 40.000 euros, 20.000 euros, el 50% el pagarà
ICASA que és la promotora i els altres 20.000 euros els pagarà l'Ajuntament, tot i que
l'Ajuntament  considera  que  els  20.000  euros  que  ha  de  pagar  l'Ajuntament
corresponen a GISA, és a dir, a la Generalitat que és qui va construir el CEIP i per tant
qui va fer malbé la vorera.
Dues reflexions al respecte i una proposta. La primera és que ens sembla correcte que
com a fórmula d'urgència l'Ajuntament resolgui la vorera, estem parlant d'un centre
educatiu  i per tant d'una vorera que dóna més a la part de darrera, hi transiten els
pares i per tant s'hauria de resoldre, per això, endavant amb que sigui l'Ajuntament qui
assumeixi la meitat del cost de la reparació d'aquesta vorera. Però la segona reflexió i
alhora proposta que nosaltres els hi fem és dir, si realment qui és el responsable és qui
va construir el centre escolar i per tant és GISA, no desistim amb continuar reclamant
a la Generalitat de Catalunya aquests 20.000 euros. I ara nosaltres els hi llencem la
proposta: si cal que fem una moció o si cal que fem alguna gestió, si cal que entre tots
els grups intervinguem per reclamar aquests 20.000 euros, fem-ho, el que no pot ser
és  que  estiguem  com  altres  vegades  hem  fet,  tapant  forats  a  la  Generalitat  de
Catalunya, amb despeses dels ciutadans de Palafrugell quan realment correspondrien
a un altre organisme que és superior a nosaltres. Amb la qual cosa els hi  deixem
aquesta proposta sobre la taula i si ho consideren convenient que la resta de grups
intervinguem,  encara  que  siguin  20.000  euros,  és  una  quantitat  que  crec  que
l'Ajuntament de Palafrugell els pot destinar a altres despeses.

-  senyor  Sabrià:  Només per anunciar-los-hi  que tot  i  que no sempre les solucions
salomòniques són les millors, sí que ha sigut un tema molt llarg i per tant nosaltres hi
votarem a favor però amb el prec que recullin la proposta que fa l'Entesa, i que, en tot
cas, de cares al proper Ple, poguéssim portar alguna proposta, en el format que ens
sembli més adient i que pugui funcionar. 

- senyor Rangel: Molt ràpid i per agrair-los-hi la resposta. Vostè ha estat regidora i sap
perfectament  les  dificultats,  no tant  amb el  Departament  d'ensenyament,  sinó amb
GISA, que és una empresa que avui tots som coneixedors de l'estat en què es troba.
En segon lloc, aquesta empresa no és la que va executar les obres, GISA va adjudicar
a una altra empresa que va executar  les obres i  aquesta empresa ja ha marxat  i
podem fer les mocions que creguin, i podem fer els documents de petició a no sé qui,
les que ens vulguem posar, però des del pragmatisme,  vostè ho ha dit molt clar, si
saben que la responsabilitat és de GISA, fem-ho, però és que aquest condicional, en
aquests moments tenim tots els informes tècnics de la casa, de fora, d'una part i de
l'altra, i ens diuen que la culpa tota és dels altres, i tenim certes dificultats reals de
saber aquesta situació com s'ha generat i qui és el responsable que s'hagi generat.
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Per tant, donada la situació i també donat que el que fem és executar aquesta bestreta
de l'aval, en forma d'adjudicar-li a aquella empresa que executi les obres, haurà de fer-
les totes per valor de quaranta, i podrà desgravar-se l'IVA, i tot això, a nosaltres no ens
toca pagar les vint, sinó que ens toca pagar-ne una part molt menor d'aquestes vint. Jo
li agraeixo la disponibilitat, agraeixo la col.laboració de tots els grups, però crec que en
aquests  moments  ho  podem seguir  treballant  això,  però  ens  costa  una  barbaritat
formal, de com i de quina manera i a qui ho hem d'adreçar. És adir, podrem fer un
d'aquells acords de Ple que ens queda molt bé, però que no sabrem on anirà dirigit
quan surti d'aquí, de Secretaria, per això, si creuen que cal seguir per aquesta línia ho
podem fer, s'ha reclamat, s'ha intentat buscar formules, però està clarament difícil la
situació. Agrair el sentit del vot i ja dic, si creuen que hem de treballar en aquesta línia,
endavant.

-  senyora Rivas:  Entenc, entenc la complexitat,  només faltaria,  i  més quan has de
treballar amb GISA, que al final ja no saps amb qui estas parlant, i crec que ara ha de
ser molt més complicat, , quan GISA, vostè ho ha explicat molt bé, és qui adjudica les
obres i és una altra empresa qui les fa, però jo crec que no hem de llençar la tovallola,
i l'Entesa ho creu així, és a dir, aquí hi ha una despesa que està assumint l'Ajuntament
que no l'hauria d'assumir perquè no li toca, i ho assumeix per responsabilitat, perquè
es tracta d'un centre escolar i perquè necessitem tenir el centre escolar en condicions
perquè els pares hi puguin portar tranquil·lament els seus infants, en definitiva, perquè
ningú es faci mal. Però és que això no vol dir que cada vegada que la Generalitat faci
un desperfecte o deixi de fer alguna cosa que li  correspon, ho continuem assumint
nosaltres, ja li he dit, nosaltres li donarem el vot favorable, que aquests vint mil euros,
que  acabaran  essent  divuit  mil,  els  posi  l'Ajuntament,  però  no  tirem  la  tovallola,
continuem insistint, és a dir, si ho hem d'enviar a GISA, si ho hem d'enviar a l'empresa
constructora o si ho hem d'enviar al Departament, enviem-ho, però queixem-nos, el
dret a la pataleta el tenim, només faltaria. Per tant, el que nosaltres els hi diem és que
els oferim el nostre suport i no tirem la tovallola, perquè sinó estem dient a tot que sí.

- senyor Fernàndez: Està clar, ho portarem, senyora Rivas, farem un tipus d'acord que
permeti, per un costat primer executar aquesta obra i per altra banda, treballar plegats
per veure a qui li podem demanar que ens pagui aquesta diferència. Estic d'acord amb
vostè que està bé que ho assumim, ho hem fet  molt  sovint,  però està bé que ho
reclamem. Per tant, parlarem durant el mes d'abril per intentar fer algun tipus d'acord
que ens permeti portar-ho al plenari.

Tot seguit se sotmet a votació la proposta d'acord, per la qual cosa, en conseqüència:

Vist que en data 29 d’abril de 2011, el senyor Sergi Sabrià Benito, en representació de
l’Ajuntament  de  Palafrugell,  en  la  seva  qualitat  d’Alcalde-President,  i  la  senyora
Susana Sandín Llorente,  en representació  de ICASA,  varen signar  un Conveni  on
s’acordava  que  la  societat  mercantil  ICASA  executaria  unes  obres  d’urbanització
corresponents  al  sector  Pa  1.13,  Piverd  Sud,  i  que,  finalitzades  les  mateixes,
l’Ajuntament les recepcionaria i procediria a la devolució de la quantitat corresponent a
la part sobrant de l’aval executat.
 
Atès que en data 29 de maig de 2012, el Ple Municipal va acordar la recepció parcial
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de les obres d’urbanització executades al sector Pa 1.13, Piverd Sud i, alhora, també
va acordar la possibilitat de devolució de la quantitat no utilitzada de l’aval executat en
el seu dia assenyalant que, tant la quantitat a retornar com el termini de devolució es
fixarien en una addenda al conveni signat el 29 d’abril de 2011.
 
Atès que, amb posterioritat, s’han ocasionat uns desperfectes a la vorera, consistent
en l’enfonsament de la mateixa en el sentit transversal, en tota la longitud del mur de
tancament del CEIP Piverd,  al  carrer Mestre Lluís Vilalta i  Carbó, i  que el  cost de
reparació d’aquests danys s’ha valorat en 40.132,30 € (IVA inclòs). 
 
Atès que s’ha consensuat entre les parts la redacció d’una addenda al conveni signat
el 29 d’abril de 2011, a formalitzar pel senyor Juli Fernández Iruela, en la seva qualitat
d’Alcalde-President  de  l’Ajuntament,  i  per  la  senyora  Eva  Salvadó  Bertomeu,  en
representació de la societat mercantil ICASA, una vegada hagi estat adoptat el present
acord  d’aprovació,  i  on  es  concreten  els  diversos  aspectes  que  concorren  en  la
devolució  la  quantitat  sobrant  de  l’aval  executat  en  el  seu  dia,  d’acord  amb  els
següents pactes:
 
“PRIMER.- Que les obres executades van estar informades favorablement pels tècnics
municipals i, recepcionades en el Ple del mes de maig de 2012.
 
SEGON.-  Que,  amb  posterioritat,  s’han  ocasionat  uns  desperfectes  a  la  vorera,
consistent en l’enfonsament de la mateixa en el sentit transversal, en tota la longitud
del mur de tancament del CEIP Piverd, al carrer Mestre Lluís Vilalta i Carbó.
 
El cost de la seva reparació es valora en 40.132,30 € (IVA inclòs).
 
TERCER.- Que ICASA es farà càrrec de la contractació i cost de la reparació dels
desperfectes mencionats fins a un import de 40.132,30 € (IVA inclòs) en el termini d’un
mes a comptar des de la data de la signatura d’aquesta Addenda. 
 
QUART.-  Que  l’Ajuntament  s’obliga  a  pagar  a  ICASA  la  quantia  de  94.435,52  €,
corresponents als recursos obtinguts de l’expedient d’execució de l’aval, tramitat l’any
2009.
 
En quant als 64.435,52 €,  es procedirà al  seu pagament  a ICASA, mitjançant  xec
nominatiu,  en  el  moment  en  que  es  procedeixi  a  la  formalització  de  la  present
Addenda, amb posterioritat a la seva aprovació pel Ple Municipal.
 
Pel  que fa  als  30.000.-  €  restants,  l’Ajuntament  els  farà  efectius  per  transferència
bancària, en el termini de quinze (15) dies, a comptar des del dia en que finalitzin les
obres de reparació de la vorera del CEIP segons certificat de la direcció facultativa i
verificació del tècnic municipal. 
 
Les  despeses  assumides  per  l’Ajuntament  en  compliment  d’aquesta  Addenda
s’imputen a l’aplicació pressupostaria 21.150.61933.”
 
Atès l’informe emès per la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  obres,  serveis,  medi
ambient, patrimoni i millora de la qualitat urbana a la sessió celebrada el 18 de març
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de 2013.
 
Atès el que disposen els articles 8 i 104 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel
qual s’aprova el Text Refós de la llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22
de febrer, els articles 25 i 26 del Decret Legislatiu 305/2006, de 18 de juliol, pel qual
s’aprova el  Reglament  de la  Llei  d’urbanisme, i  l’article 85 de la Llei  Municipal  de
Règim Local de Catalunya. 

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar l’Addenda al conveni formalitzat el 29 d’abril de 2011, entre el senyor
Sergi  Sabrià  Benito,  en  representació  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell,  en  la  seva
qualitat d’Alcalde-President, i la senyora Susana Sandín Llorente, en representació de
ICASA, on es recullen els nous pactes referits a la reparació dels danys causats a la
vorera, en tota la longitud del mur de tancament del CEIP Piverd, al carrer Mestre Lluís
Vilalta i Carbó, i els termes de devolució de la quantitat sobrant de l’aval executat  en
el seu dia, que garantia la correcta execució de les obres d’urbanització del sector Pa
1.13, Piverd Sud, transcrits íntegrament en aquest mateix acord.
 
Segon.- Facultar  a  l’Alcalde,  el  senyor  Juli  Fernández  Iruela,  i  subsidiàriament  el
Tinent d’Alcalde o Regidor en qui delegui, o el que exerceixi les seves funcions, per a
la  formalització  d’aquesta  Addenda  objecte  d’aprovació,  i  dels  altres  documents
derivats del present acord.
 
Tercer.- Notificar aquest acord la societat ICASA, a la persona que la representa a
aquesta  societat  en  la  formalització  d’aquesta  Addenda,  la  senyora  Eva  Salvadó
Bertomeu, i a les altres persones vinculades directament en la formalització d’aquest
document, així com a les àrees de Tresoreria i Intervenció de l’Ajuntament.

13.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CiU, ERC i ENTESA JUNTS
PER  PALAFRUGELL,  EN  DEFENSA  DEL  MODEL  PROPI  DE  COMERÇ  I  DE
SUPORT A LA PROPOSICIÓ DE LLEI D'HORARIS COMERCIALS.- Aprovació.-

Copiada textualment la moció, diu així:

“Exposició de motius:

Atès que Catalunya, per motius històrics i socio-econòmics, disposa d’un model de
comerç amb singularitat pròpia que cal preservar i adaptar-lo a les noves necessitats
socials, econòmiques i territorials del sector comercial.
 
Atès que la competència en matèria de comerç, d’acord amb l’Estatut d’Autonomia de
Catalunya, és exclusiva de la Generalitat de Catalunya.
 
Atès que el RDL 20/2012, de 13 de juliol, aprovat pel Govern espanyol i convalidat pel
Congrés dels Diputats, pel que fa a la modificació de la Llei estatal d'horaris comercials
i  la  Ley  de  Ordenación  del  comercio  minorista envaeix  clarament  competències
exclusives de la Generalitat, a part d’haver estat tramitat com un decret llei,  sense
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existir l’extraordinària urgència i necessitat.
 
Atès que com a país no ens podem permetre els efectes irreparables de la manca
d’una regulació  adequada del  sector  comercial  català,  basat  en  bona part  amb el
comerç urbà de proximitat, vertebrador del territori.
 
Atès que CiU i ERC han presentat al Parlament de Catalunya una proposició de llei
d’horaris comercials per tal de preservar el nostre model i la competència exclusiva de
la Generalitat en matèria de comerç.

Proposta d'acord:

Primer.- Instar  al govern central que no s’extralimiti en les seves competències i no
vulneri la competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de comerç
(art.  121  de  l’Estatut  d’Autonomia  de  Catalunya),  tot  retirant  el  recurs
d’inconstitucionalitat presentat davant el TC contra la llei catalana.

Segon.- Donar  ple  suport  a  la  tramitació  de  la  Llei  d’horaris  comercials  pel
procediment d’urgència extraordinària, per tal de preservar el model català i bloquejar
les ingerències estatals, així com també al recurs d'inconstitucionalitat que presentarà
el Govern de la Generalitat contra el Reial Decret-Llei d'horaris comercials del govern
espanyol. 
 
Tercer.- Donar trasllat de la present moció al President de la Generalitat de Catalunya,
a la Presidenta del Parlament de  Catalunya, a la  Secretaria de Estado de Comercio
del  Ministerio  de  Economia  y  Competitividad, així  com  a  les  associacions  de
comerciants del municipi.” 

Intervé  el  senyor  Gomez,  manifestant  que primer  de  tot  vull  donar  les  gràcies  als
diferents partits que han decidit  sumar-se i  presentar conjuntament aquesta moció.
Espero que amb les explicacions que faré ara puguem aconseguir  alguna adhesió
més, tant de bo la convertim en institucional, o si més no, que tots vostès la votin a
favor. Hem decidit presentar-la davant la decisió del Tribunal Constitucional d’admetre
a tràmit el recurs que el govern central ha realitzat sobre el Decret llei 4/2012 de la
Generalitat. Però també amb la voluntat de donar suport a la nova proposició de llei del
Parlament de Catalunya, que està tramitant amb caràcter d’urgència, i que vol adaptar
el nostre sector comercial al nou context per tal de preservar-lo i donar resposta al
sector, equilibrant-ho a les necessitats socials, econòmiques i territorials.
Es tracta, doncs, d’un conflicte competencial, però que va molt més enllà perquè el seu
desenllaç  determinarà  el  tipus  de  política  comercial  que  s’ha  d’aplicar.  De  fet,  un
desenllaç negatiu significaria la imposició d’un model comercial diferent, aliè al nostre i
que atempta contra la nostra singularitat. Tal i com explica, en la seva exposició de
motius, la llei catalana vol preservar el model comercial català, el dret dels treballadors
autònoms i assalariats del comerç a la conciliació de la vida laboral i familiar, el dret
dels ciutadans a disposar d’una oferta diversificada en un entorn de proximitat i, en
tant  que  consumidors,  a  disposar  de  referències  clares  i  veraces  sobre  les
característiques i la procedència dels productes que els són oferts en rebaixes o en
venda “outlet”.
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El comerç urbà de proximitat es caracteritza per l’equilibri entre els diferents formats
del comerç detallista sobre la base d’una important presència de la petita i mitjana
empresa comercial en el teixit urbà i exerceix una funció social molt important. D’una
banda, és un element essencial  en la configuració del territori  i  de la fesomia dels
pobles, les ciutats i els barris de Catalunya. De l’altra, garanteix el proveïment de les
persones amb especial atenció a aquelles que, per edat o per altres circumstàncies,
tenen dificultats de mobilitat.  Així  doncs, constitueix un dels màxims exponents del
nostre  estil  de  vida  i  esdevé  l’eix  vertebrador  de  les  nostres  ciutats.  Les  fa  més
humanes, més relacionals. Permeteu-me que faci un símil: és com una bona picada o
un bon sofregit  per  la  nostra cuina,  un element  que unifica,  que relliga,  que dóna
substància, vida i color als nostres pobles i ciutats.  Però, a més, compleix també una
funció  econòmica  important,  atès  que  és  font  de  treball  autònom i  garantia  de  la
redistribució  de  la  renda  que  genera  l’activitat  comercial.  M’agradaria  fer  notar,
tanmateix, la importància que representa la regulació dels horaris comercials per a la
conciliació de la vida laboral i familiar de les persones que treballen en el comerç al
detall.
La normativa catalana ha permès desenvolupar un comerç urbà de proximitat potent,
en què tots els formats s’han pogut desenvolupar d’acord amb la competència d’una
oferta  variada  i  de  qualitat,  que  facilita  la  capacitat  d’elecció  a  tota  mena  de
consumidors. Il·lustraré aquesta última afirmació amb algunes dades que he extret de
l’Índex de Comerç al Detall  del  Instituto Nacional de Estadística i que contraposen
l’evolució del nostre model comercial amb el de la resta de l’Estat, que és el que ens
volen imposar: Catalunya ha patit una disminució de les vendes el 2012, respecte a
l’any anterior, d’un 6,1%, una xifra que és inferior al de la mitjana espanyola (-6,8%) i
de la de Madrid (-6,9%).  Catalunya ha tingut pèrdues en el seu  nivell d’ocupació
inferiors a la mitjana espanyola i madrilenya. Així, durant el 2012 va perdre un 0,4%
d’ocupació en el sector minorista, mentre que Madrid va perdre un 1,3%, és a dir, el
triple que Catalunya, i una dècima superior a la mitjana espanyola, que va ser d’un
1,2%.  Catalunya ha perdut 46.300 llocs de treball en el període 2008-2012, cosa que
representa  un 13,88% per  sota  de la  pèrdua d’ocupació patida en el  comerç  i  en
l’economia en general.   Cal destacar que les empreses unilocalitzades i  les petites
cadenes, encara que pateixen pèrdues acumulades en la seva xifra de negoci més
elevades que les grans cadenes i les grans superfícies, proporcionalment mantenen
millor el  seu nivell  d’ocupació que aquestes últimes; és a dir,  la microempresa i  la
petita empresa del país estan mantenint els llocs de treball en major proporció que els
grans modes de distribució. A més, ajusten molt més els seus marges comercials per
poder fer front a l’actual situació econòmica.  Catalunya ha perdut en els últims cinc
anys (2008-2012) un 3,36% dels seus locals comercials; Madrid n’ha perdut un 8,28%.
Catalunya té una densitat comercial  de 12,95 establiments per cada 1.000 habitants,
superior a la mitjana espanyola i molt per sobre de la de Madrid, situada en 10,67
establiments.  Cal matisar que 1 de cada 10 ocupats en el comerç al detall són menors
de 34 anys, i 6 de cada 10 són dones.  El nombre de contractes de caràcter temporal
en el sector del comerç al detall se situa en un 8,21%, molt per sota de la mitjana del
conjunt de l’economia catalana i per sota del comerç en general, cosa que demostra la
clara voluntat del comerç per a la creació d’ocupació estable.  
Per tant, ho dic amb tota la rotunditat possible: a banda de la insaciable necessitat del
Govern Espanyol d’exercir la seva “potestas”, el seu poder, arreu del territori, la seva
insaciable necessitat d’uniformitzar l’Estat i esborrar qualsevol tipus de particularitat,
no té cap lògica que ens vulguin imposar una llei que està pensada per afavorir un
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altre tipus de model comercial, que no ens és propi. I tot això amb el penós agreujant,
com demostren les seves pròpies xifres, que aquest canvi de model no suposaria, en
el seu conjunt, una millora pel consumidor. 
Però un cop dibuixat el context general, anem al fons de la qüestió: Per què diem “NO”
a la llibertat dels horaris comercials?. És una qüestió de sentit comú,no cal ser un gran
economista  per  preveure  que  passaria:  L’elevat  atur  a  Espanya,  un  26,02%  i  a
Catalunya,  un  23,94%,  juntament  amb  una  manca  de  confiança  accentuada  en
l’economia i una mínima capacitat consumidora de les famílies, la instauració de la
llibertat d’horaris comercials, es traduiria en un desplaçament de les vendes a altres
dies de la setmana sense augmentar el volum de negoci final.  La liberalització dels
horaris comercials suposa, doncs, un augment dels costos, laborals i d’estructura, que
hauria de ser compensat per un augment del volum de vendes, la qual cosa no es
produeix. El que s’esdevé és un desplaçament de les vendes cap als establiments de
gran format que sí podrien suportar els costos d’una ampliació de l’horari comercial.
Això produiria el tancament de les empreses unilocalitzades i de les petites cadenes,
fet que comportaria pèrdues de llocs de treball i pèrdues en el servei d’excel·lència,
característic de les nostres botigues, així com un descens de la competència per la
concentració de l’oferta. No podem oblidar que són les empreses unilocalitzades i les
microempreses les que mantenen els llocs de treball  i  són les que més ajustos de
marges comercials realitzen actualment en comparació amb les grans cadenes. 
Permeteu-me que aporti algunes dades que il·lustren perfectament aquest argument:
Liberalitzar els establiments de tots els sectors del comerç per sota de 300 metres
quadrats a Catalunya, tal com pretén el Govern central, permetria obrir un 91,3% dels
establiments siguin on siguin. D’altra banda, el 2009, les despeses de personal del
comerç al detall a Catalunya eren de 4.868 milions d’euros, amb 72 hores d’obertura.
Sota  la  hipòtesi  d’un  creixement  lineal  de  la  despesa,  una  obertura  de  90  hores
suposaria un augment d’un 25% i, per tant, un augment d'1.217 milions d’euros (fins a
6.085 milions). Obrir més hores pot augmentar les vendes un 25%? Tinc més dades
però potser que vagi acabant.
I ja per acabar, m’agradaria fer-ho amb una reflexió final que, de fet, em retorna als
raonaments del principi de la meva exposició. El comerç de les nostres viles i pobles
és  molt  més  que  un  pur  intercanvi  de  mercaderies:  el  comerç  català  és  l’eix
vertebrador de les nostres ciutats i barris. En aquest sentit, la seva labor va més enllà
de  la  purament  comercial,  ja  que  el  nostre  comerç  dóna  proximitat,  servei  d’alta
qualitat,  traçabilitat  dels  productes,  confiança,  conversa.   La  responsabilitat  social
corporativa  duta  a  terme  pels  nostres  comerciants  és  infinita:  col·laboren  amb les
activitats que organitzen les nostres entitats, la festa i el viatge de fi de curs de totes
les escoles,  els múltiples festivals i  les activitats  benèfiques,  les festes dels barris,
patrocinen les diferents entitats esportives de la vila,  les culturals, els Pastorets, la
Quina i un llarg i inacabable etcètera, coneixen els noms dels nostres fills i les nostres
preocupacions; no solament ens parlen sinó que ens escolten; donen ajuda de manera
altruista  a persones que ho necessiten sense fer  grans gales  o grans campanyes
publicitàries,  i  ho fan perquè són la gent del  barri,  la  de tota la vida.  El  comerç a
Catalunya és molt més; per això us demanem el vostre vot favorable.

- senyor Fernàndez: Jo, en nom del grup municipal del PSC m'adhereixo íntegrament
a la intervenció feta pel ponent, i per tant, ara donaria la paraula als grups d'entesa i
Esquerra,  i  en  tot  cas,  després  donaríem el  torn  als  grups  que  no  han  signat  la
proposta.
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-  senyor  Genover:  Nosaltres també ens adherim al  que ha dit  el  senyor  Gómez, i
endavant.

- senyor Sabrià: Agrair la intervenció, molt didàctica del senyor Gómez. Sé que som
pesats des d'aquest grup, però dir que l'hem signat i la votarem a favor, també dir que
el  primer  punt,  que  és  instar  al  govern  central  que  no  s'extralimiti  en  les  seves
competències i no vulneri les competències de la Generalitat, és més difícil que no pas
que ens pagui GISA els 20.000 euros que ens deu, bastant més difícil, i que per tant
podria ser fàcilment prescindible, i en tot cas, el que hem de fer és avançar perquè ja
no ho pugui tornar a fer mai més. En tot cas, donar el nostre suport i dir que compartim
absolutament aquest model que s'ha exposat àmpliament.

-  senyor  Guerra:  Senyor  Gómez,  felicitats  per  la  seva  locució,  potser  no  conduirà
enlloc,  però  realment  no  se  li  pot  negar  que  ho  ha  treballat,  de  l'únic  que  m'ha
convençut avui és d'una cosa, i miri que em sap greu dir-ho, és que estem en països
completament diferents. És la primera vegada des que estic aquí assegut, que li he de
donar la raó, vivim en països diferents. Vostè em parla del comerç de proximitat, a la
resta d'Espanya no existeix?, es veu que no. Hi ha un cosa que em sorprèn i és tota la
comparació amb el comerç de Madrid, ha baixat,  ha perdut. Miri,  si  vostè compara
Palafrugell amb l'Avinguda Diagonal de Barcelona, que no em dirà que és una zona de
poc nivell adquisitiu, han tancat el 25% dels negocis, hi pot passar vostè cada dia, i
veurà  fins  a  la  plaça  Francesc  Macià,  per  tots  dos  costats,  tancat,  es  lloga,  es
traspassa. No deixem de banda la situació de crisi de que patim, em sembla que no té
res a veure el  tema de la Llei dels horaris comercials, amb que la gent tingui una
disponibilitat per gastar. 
També s'ha referit al tema de conciliació de la vida familiar i la vida laboral, en el petit
comerç, a mi m'agradaria que vostè m'expliqués com pot fer-ho. Ha dit una dada molt
interessant, que el gran percentatge són menors de 34 anys, em sembla que ha dit,
difícilment poden sobreviure amb menys del que ja de per si escàs els hi estan pagant,
perquè  tenen  moltes  més  obligacions.  I  amb  el  tema  que  vostè  deia  dels  locals,
perdoni  però és que no sé quina paraula ha fet  servir,  li  voldria  recordar  que tots
aquests  locals  que  suposadament  atempten  contra  el  petit  comerç,  han  rebut  els
permisos de la Generalitat, quan estava manant el tripartit, quan està manant CiU, i
que són els que han donat les llicències per obrir aquests macros, que possiblement sí
que perjudiquen el petit comerç, els hi han donat els permisos. Que vostè diu que són
els  únics  que  poden  assolir  les  despeses  d'aquesta  nova  Llei  d'horaris,
indiscutiblement, canviïn vostès la Llei, apretin a aquests grans distribuïdors i marquin
vostès els preus, és el que haurien de fer.

- senyora Galiana: Nosaltres no li donarem, evidentment, el suport, d'entrada, perquè
aquesta moció topa frontalment amb un partit  que està governant a Espanya i  que
nosaltres l'estem representant aquí, però deixant a part això, no li  donem el suport
perquè  per  lògica  entenem  que  no  ha  de  ser  així.  Aquí  vostè  ha  fet  una  sèrie
d'explicacions, ha fet una sèrie d'hipòtesi, i ha exposat una sèrie d'estadístiques que a
mi m'agradaria que ens digués d'on les ha tret, això d'entrada, quines són les seves
fonts, perquè aquí ha parlat d'una sèrie de coses com si fossin veritats sagrades, i com
molt bé sabem tots, tot és relatiu i els números es poden veure d'una manera o d'una
altra i les estadístiques també són relatives. Es nota que vostè és comerciant i defensa
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els seus interessos com a comerciant, de defensar la possibilitat de compatibilitzar la
seva vida laboral i familiar, però jo el que crec és que també hem de tenir en compte al
consumidor i els drets del consumidor i la comoditat del consumidor, i aquí estem en
uns moments de crisi i de competitivitat i sembla que ens hem oblidat que les persones
que tenen un negoci han d'aplicar la cultura de l'esforç i que per tant, si volem sortir
d'aquesta situació hem de treballar més, és així. 
Aquí es diu el model català, miri, a mi no m'agrades les comparacions, però a Platja
d'Aro, a l'estiu, tenen obert totes les botigues fins les dotze o la una de la nit, i no
estem parlant de grans superfícies, estem parlant de botiguetes. Aleshores, a mi em
sembla que cadascú faci el que vulgui i si un negoci vol obrir més hores, que les obri, i
el  que  no  vulgui  obrir,  que  tanqui,  sota  les  seves  condicions  i  sota  la  seva
responsabilitat.
Parla del perill de les grans superfícies, això no passarà a Palafrugell, no tenim ni lloc
per posar grans superfícies, per tant em sembla que aquí estem exposant un perills,
inexistents, atenen al municipi  en el qual estem com a regidors, perquè ja em dirà
vostè on les posarem les grans superfícies.
Tots  sabem els  problemes  que  està  passant  el  comerç  de  Palafrugell  i  jo  el  que
encomanaria és que entre tots ens poséssim les piles perquè hi ha altres municipis
que apreten.

- senyor Gómez: Agrair el suport de l'Entesa i d'Esquerra, tot i que tots són proposants,
en aquest sentit, i del partit Socialista, evidentment. Bé, jo he retallat una part de la
intervenció  perquè  no  em  volia  allargar  en  xifres  però  justament  quan  l'estava
preparant perquè la vaig preparar a consciència, i  a més és un tema al qual li  tinc
certa, evidentment al dedicar-m'hi professionalment hi tenia cert interès, evidentment i
m'ha agradat molt preparar-ho, però miri, referent al que deia vostè, senyora Galiana,
justament totes les dades que he donat són de l'Institut Nacional d'Estadística, si fossin
de la Generalitat  podríem dir  que aquestes dades són manipulades,  i  quan feia la
comparativa, ho feia entre l'evolució del mercat i com ha funcionat el sistema comercial
malgrat la crisi a nivell català, i la comparativa amb l'Estat Espanyol, i les dades eren
evidents, és a dir, ens estan imposant una Llei que està pensada per afavorir un altre
tipus de sistema de distribució comercial, que no és la nostra, però és que a més a
més, si diguessis que aquest altre sistema aporta al consumidor i és un benefici pel
consumidor i és un benefici per l'economia, ens ho podríem plantejar, ens ho podríem
arribar a plantejar, però a més a més que et volen imposar un sistema que no és propi,
dóna  la  casualitat  que  les  pròpies  dades  del  Ministeri  i  de  l'institut  Nacional
d'Estadística, dóna la casualitat que justament és molt pitjor, és francament pitjor, i a
més a més, amb altres dades, que són les que m'he saltat, quan parlàvem del perquè
no  volíem  la  llibertat  d'horaris  comercials,  hi  ha  moltes  dades  que  indiquen  que
justament el que passa quan s'obren més hores i si s'obrissin més dies, és que hi
hauria un desplaçament de les vendes, no un augment de les vendes, jo li  estava
explicant, si això té uns costos laborals, que s'augmenta un 25%, vostè creu que les
botigues vendran un 25% més, si això no passa, qui pot assumir aquest 25% més de
despesa, no és pas la microempresa. Vostès també són, teòricament un partit  que
intenta afavorir l'emprenedoria, doncs, escolti'm, això no hi ajuda gens, no sé si en són
conscients. Per tant, intentar posar això en valor, evidentment el tema de la conciliació
laboral i familiar, si això m'escolten a casa defensant-ho aquí en el plenari, quan saben
les hores que m'hi dedico, potser encara em renyaran, però això és així, i per tant,
moltes vegades la microempresa i el petit comerç, que està justament, normalment qui
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ho porta és la pròpia família i algun treballador, evidentment no poden assumir aquest
tipus de pressió  i aquest tipus d'horari. 
Evidentment que hi ha models d'èxit i que funciona, escolti'm, Platja d'Aro, l'exemple
que vostè ha posat, es regeix per la normativa catalana, no gràcies a la normativa
espanyola,  i  bé  funciona,  per  tant,  perquè  ens  han  d'imposar  un  altre  tipus  de
normativa, nosaltres ja ens hem regulat bé fins ara, i a més a més, li he donat xifres de
què l'evolució, actualment és molt millor.

- senyora Galiana: Ara vindrà Setmana Santa, jo he parlat de Platja d'Aro perquè tenen
un horari comercial força més extens que altres municipis i és un exemple clar que
funciona. Es regeixi per la normativa que es regeixi, el que està clar és que vindrà
Setmana Santa i  el Divendres Sant tindran obert les botigues, el  diumenge tindran
obert i el dilluns també, a Palafrugell estarà tancat. Aleshores, vostè que és d'Unió i
l'alcalde de Platja d'Aro que em sembla que també ho és, el senyor Giraut, li pregunti
si realment tenir obert els dies de la setmana que tenen allà, i em sembla que també
és comerciant, i no ho recordo malament, si això realment, com s'ho munten i com s'ho
fan,  perquè  allà  els  hi  funciona.  Aleshores,  a  mi  em sembla  que limitar  un  horari
comercials és un perjudici pel comerç i un perjudici per les persones que venen aquí a
visitar-nos  i que, nosaltres vivim del turisme, nosaltres el que hem de fer és facilitar el
consum, i tancar les botigues i tancar els comerços mai pot ser facilitar el consum.

- senyor Fernàndez: Bé, penso que està prou debatut, en tot cas intentarem mantenir
aquest fet diferencial entre Palafrugell i Platja d'Aro 

A continuació se sotmet a votació la moció dels grups municipals del PSC, CiU, ERC i
Entesa Junts per Palafrugell, en defensa del model propi de comerç i de suport a la
proposició de Llei d'Horaris Comercials, per la qual cosa, en conseqüència:

Vista  la   moció  dels  grups  municipals  del  PSC,  CiU,  ERC  i  Entesa  Junts  per
Palafrugell, en defensa del model propi de comerç i de suport a la proposició de Llei
d'Horaris Comercials, l'exposició de motius de la qual, diu així:

Atès que Catalunya, per motius històrics i socio-econòmics, disposa d’un model de
comerç amb singularitat pròpia que cal preservar i adaptar-lo a les noves necessitats
socials, econòmiques i territorials del sector comercial.
 
Atès que la competència en matèria de comerç, d’acord amb l’Estatut d’Autonomia de
Catalunya, és exclusiva de la Generalitat de Catalunya.
 
Atès que el RDL 20/2012, de 13 de juliol, aprovat pel Govern espanyol i convalidat pel
Congrés dels Diputats, pel que fa a la modificació de la Llei estatal d'horaris comercials
i  la  Ley  de  Ordenación  del  comercio  minorista envaeix  clarament  competències
exclusives de la Generalitat, a part d’haver estat tramitat com un decret llei,  sense
existir l’extraordinària urgència i necessitat.
 
Atès que com a país no ens podem permetre els efectes irreparables de la manca
d’una regulació  adequada del  sector  comercial  català,  basat  en  bona part  amb el
comerç urbà de proximitat, vertebrador del territori.
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Atès que CiU i ERC han presentat al Parlament de Catalunya una proposició de llei
d’horaris comercials per tal de preservar el nostre model i la competència exclusiva de
la Generalitat en matèria de comerç.

El  Ple  de  l'Ajuntament  acorda  per  majoria,  amb  els  vots  a  favor  dels  senyors
Fernàndez,  Rocas,  Vencells,  Rangel,  les  senyores  Zaragoza  i  Mauri  (PSC),  els
senyors  Gómez,  Pujol,  Prats,  les  senyores  Frigola  i  Montalban  (CiU),  els  senyors
Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons (ERC),  el  senyor  Genover  (Entesa),  total
setze vots a favor; i els vots en contra de la senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP) i
el senyor Guerra (PxC), total tres vots en contra:

Primer.- Instar  al govern central que no s’extralimiti en les seves competències i no
vulneri la competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de comerç
(art.  121  de  l’Estatut  d’Autonomia  de  Catalunya),  tot  retirant  el  recurs
d’inconstitucionalitat presentat davant el TC contra la llei catalana.

Segon.- Donar  ple  suport  a  la  tramitació  de  la  Llei  d’horaris  comercials  pel
procediment d’urgència extraordinària, per tal de preservar el model català i bloquejar
les ingerències estatals, així com també al recurs d'inconstitucionalitat que presentarà
el Govern de la Generalitat contra el Reial Decret-Llei d'horaris comercials del govern
espanyol. 
 
Tercer.- Donar trasllat de la present moció al President de la Generalitat de Catalunya,
a la Presidenta del Parlament de  Catalunya, a la  Secretaria de Estado de Comercio
del  Ministerio  de  Economia  y  Competitividad, així  com  a  les  associacions  de
comerciants del municipi. 

14.- INFORMES.-

No se n'efectuen.

15.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé el senyor Fernàndez manifestant que tenia una pregunta pendent del senyor
Vilà, en relació a aquella Resolució de l'Alcaldia 2013/416, que feia referència a un
Decret en què jo autoritzava al Cap de la Policia a consultar dades a nivell de correu
electrònic. És un decret que l'habilita per poder consultar, no només correu electrònic
sinó també temes que fan referència a la qüestió de vigilància i seguretat, per tant, des
de la pròpia pàgina web ell pot consultar, en aquell mateix moment, no pot mai mirar
coses  fetes  en  el  passat,  gravacions,  però  sí  que  pot  consultar  en  aquell  mateix
moment, què està passant en un tema de seguretat, bàsicament en aquells espais que
tenim habilitats al respecte.

A continuació intervé el senyor Vencells manifestant que jo havia dit que a la Pista
exterior estàvem cobrint les necessitats, és a dir, que al fer les pistes perjudicàvem
concretament als usuaris i havíem intentat buscar solucions a tots, però completament
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a tots. Per això vaig demanar un informe al Cap de l'àrea, en aquest cas al senyor
Masgrau, que us el passaré, que diu exactament: La darrera setmana de l'any 2012 es
va fer  una reunió amb les entitats  esportives que utilitzen el  Pavelló  esportiu,  per
comunicar-los-hi  el  començament  de  les  obres  del  tancament  de  la  pista  coberta
exterior.  Per  part  de  l'Ajuntament  i  de  l'IMEP  hi  assisteixen  l'alcalde,  el  regidor
d'Esports, l'arquitecte responsable del projecte, el cap de l'Àrea i el coordinador de les
instal.lacions,  i  per  part  de  les  entitats,  representants  del  Club  Handbol,  del  club
Bàsquet, del club Hoquei i representants del Club de Patinatge. A la trobada s'informa
del  projecte,  del  període  d'execució  de  les  obres  i  de  la  implicació  en  el  normal
funcionament  de  les  activitats  que  portem a  terme  els  Clubs.  L'alcalde  ofereix  la
col.laboració i disposició a l'hora de buscar solucions i minimitzar els efectes de les
obres, fent les gestions necessàries, si fa falta amb altres entitats i ajuntaments. Es
prioritza donar sortida a les necessitats d'hores d'entrenament i les competicions del
cap de setmana de les entitats federades, així, pel que fa als entrenaments dels Clubs
Handbol en els desplaçaments a les pistes de l'IES Frederic Martí, gestió que es va fer
directament,  tot  i  tenir  conveni,  hi  vàrem  parlar  nosaltres;  i  el  club  Hoquei,  amb
Regencós, que també hi hem parlat nosaltres.
Des  de  l'IMEP  ens  posen  a  disposició  dels  representants  de  les  entitats  per  fer
qualsevol gestió per aconseguir l'espai o millorar-ne les condicions. Pel que fa a les
competicions, a dia d'avui s'ha donat cobertura als partits, fent-se les gestions des de
l'IMEP, totes les gestions de tots els clubs que han tingut algun problema.
Tenim el dia 9 de març, per exemple el club Handbol, el vàrem haver d'ubicar, igual
que al de bàsquet, els vàrem haver d'ubicar a Begur o a Montràs, i hem fet nosaltres
les gestions des de l'IMEP.
A mesura que el calendari de competicions dels diferents clubs ens obligui a buscar
instal.lacions,  buscarem sempre  la  millor  alternativa,  tenint  present  també,  que  la
majoria d'instal.lacions de la zona tenen un nivell d'ocupació, els caps de setmana,
força elevats.
Un cop resoltes les prioritats de l'esport federat hem buscar alternatives a l'esport del
lleure,  així,  s'ha  proposat  al  grup  de  veterans,  que  utilitzen  habitualment  la  pista
exterior, mitjançant lloguer, passar-los al camps annexe a l'Estadu Municipal.
Aquest informe us el passaré perquè veritablement jo vaig considerar que vostè senyor
Sabrià, parla que tot i les explicacions que jo els hi havia donat, que hi havia alguna
disfunció. Hem parlat, jo he estat buscant, he donat ordres a tota la gent d'Esports, que
busquessin  qui  és  que  es  queixava,  hem  anat  club  per  club,  responsables,  i  de
disfunció  no  n'hem trobat  cap.  Hem dit  que  vostè  havia  portat  al  plenari  aquesta
pregunta i hem anat a totes les entitats i veritablement no n'hi ha hagut cap, ningú ha
dit que haguessin tingut algun petit problema i que nosaltres no els hi havíem resolt,
aquest no ha sigut el cas, és a dir, considero ben bé, que la pregunta que va fer al
regidor d'esports, el mes passat no era aquí per contestar-li, vostè el que va fer és el
que diem en l'argot futbolístic, va demanar penalti i es va tirar a la piscina, el jugador
que tenia més a prop era a deu metres. La disfunció va ser seva al presentar aquesta
pregunta en aquest plenari, ho tinc molt clar.

- senyor Sabrià: En tot cas, nosaltres no li agraïm ni el to ni les insinuacions totalment
fora de lloc, però sí que li agraïm l'informe, el traslladarem als clubs, en aquest cas,
que se'ns havien adreçat, i jo crec, no sé si va quedar recollit així, però penso que fins
i  tot  ens vàrem oferir  perquè si  ens ho preguntava dir-li  de qui  es tractava.  Si  ho
hagués fet s'hauria estalviat feina respecte a trucar a tots els clubs.
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- senyor Guerra: tinc un prec i directament cap al senyor Rangel. És referent a la torre
de FECSA que hi ha al costat del pàrquing del carrer Chopitea de Calella, amb el canvi
de rasant, que realment, sobretot els dies de pluja, l'asfalt enlluerna molt i  aquesta
torre sobresurt del que és la vorera normal i està poc senyalitzada, per no dir gens
senyalitzada.  Al  senyor  Rangel  ja  li  havíem demanat  la  possibilitat  d'aplicar-li  una
pintura reflectant per tant que es veiés. 

-  senyor Genover:  Tenim un petit  prec referent al projecte de locals amb vida, per
activar el comerç al centre de la vila, ens sembla bé, correcte. El prec és si no seria bo
també, si això funciona, tenir-ho en compte per algun altre carrer, algun altre eix del
poble. Pensem que el poble és tot, que no es posés en dubte la cohesió del poble,
deixar això sobre la taula.

- senyor Gómez: De fet, en el seu moment ja es va valorar l'àmbit d'actuació, el que
passa és que com que la partida pressupostària que teníem no era excessiva, i per
tant, vàrem fer un càlcul, i sabem que podem subvencionar de l'ordre de vuit a deu
locals,  per  tant,  vàrem decidir  en aquest  moment,  centrar  els esforços sobretot  en
l'àrea  que  consideràvem més  estratègica  en  aquest  sentit,  i  per  això  hi  va  haver
aquesta decisió de no fer-ho extensiu a tot el municipi, però sí que és cert que veient
l'evolució que té i si realment actuant en aquests carrers hi ha la possibilitat d'ampliar-
ho a altres, ho faríem. També val a dir que molt probablement, i jo crec que és així,
que no és només una sensació, sí que crec que la crisi s'ha fet notar més, i que han
tancat  més comerços i  que hi  ha més locals  buits,  justament  en l'àrea en la  que
actuem,  que  els  altres  eixos  comercials  del  municipi,  que  en  tenim  d'altres,  han
aguantat  força millor  la situació de crisi,  també en part  degut al  tema del  preu de
lloguer dels  locals.  A banda d'això,  quan haguem acabat  de tirar  endavant  aquest
projecte, ja en tenim en ment un altre, que ve a complementar-lo i que a més a més,
aquest sí que serà extensiu a tots els espais del municipi.

- senyor Lledó: Una pregunta en relació al conveni que vàrem aprovar amb Sorea, ja fa
uns quants plens, i que és si s'ha constituït una comissió de seguiment i si és que sí,
qui en forma part i en quin estat estan de seguiment del conveni.

- senyor Rangel: està constituïda la Comissió de Seguiment del conveni i en formen
part, bàsicament tècnics de la casa i jo com a regidor de serveis. Hi ha hagut dues
reunions i em sembla que la propera és la setmana vinent.

- senyor Vilà: Tinc una pregunta per la senyora Mauri. Com bé ens va explicar s'han
instal.lat uns desfibriladors a diferents llocs del municipi, per part de Dipsalut, es va dir
que es faria  la  formació  per  tota la  gent  que es  volgués apuntar,  i  unes jornades
divulgatives, amb unes cartes, etc. La meva pregunta és si es farà formar amb caràcter
obligatori  als treballadors de les àrees d'Esports,  bàsicament conserges i  monitors,
dins  del  seu  horari  laboral,  perquè  estiguin  correctament  formats  perquè  és
potencialment el lloc on és més fàcil que es puguin fer servir aquests desfibril.ladors.

- senyora Mauri: Obligatòriament em diu vostè?. És recomanable que els treballadors
de l'Àrea d'Esports, sobretot conserges, és a dir, a veure, aquests desfibril.ladors són
per ús públic, es posen al costat de les instal.lacions on hi ha una afluència més gran
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de persones i són al carrer, no estan dins de les instal.lacions municipals, aleshores,
per tant, el que és bo és que hi hagi molta gent que estigui formada en el seu ús.
Evidentment a les instal.lacions esportives, que també hi ha un cert risc, a més de la
quantitat de gent és per l'esport en si, encara que l'esport sigui sa, a vegades també hi
ha risc, el que és recomanable precisament és que les persones que estan allà moltes
estones, estiguin formades, és recomanable. El que ens marca dipsalut, que és qui fa
la formació i que, com vostè sap, ha fet les instal.lacions dels desfibril.ladors, i tant és
així, que ja hem quedat, com que és recomanable, hem parlat amb l'Àrea d'Esports,
perquè els conserges o alguns dels entrenadors d'algun Club de futbol se'ls hi ofereix
aquesta formació, obligatòria, jo no sé si fins a aquest punt, es pot exigir l'obligatorietat
a una persona que és conserge. 

- senyor Vilà: I un altre prec, que no sé a qui tocaria. A la carretera de Tamariu s'estan
col.locant, sota les biondes actuals, una protecció, en castellà se'ls diu “quitamiedos”,
que serveixen per si cauen els motoristes es lesionin menys, el nostre prec, tot i que la
instal.lació correspon a la Diputació, és si poden fer un seguiment perquè de la manera
que veig que s'estan acabant, sobretot els principis i els finals fan més por que res
més.

- senyor Fernàndez: Ho vigilarem.

I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les nou i trenta-
vuit minuts del vespre.  En dono fe.

Ple de 26 de març de 2013 50


	PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 26 DEMARÇ DE 2013
	1.- LECTURA DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR
	2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
	3.- PLEC DE CLÀUSULES ECONÒMICO-ADMINISTRATIVES I JURÍDIQUESGENERALS I CONVOCATÒRIA DE LA LICITACIÓ PER A L’ATORGAMENTD’AUTORITZACIONS MUNICIPALS REFERENTS A LA INSTAL•LACIÓ,MANTENIMENT I RETIRADA D’ELEMENTS DE FONDEIG (BOIES), AIXÍ COML’EXPLOTACIÓ DELS SERVEIS DE TEMPORADA A LES PLATGES DEPALAFRUGELL
	4.- NOMENAMENT DELS REPRESENTANTS DE L'AJUNTAMENT AL PLE DELCONSORCI PER A LA GESTIÓ DELS EDIFICIS DEL CENTRE FRATERNAL I DELCERCLE MERCANTIL DE PALAFRUGELL
	5.- SENTÈNCIES I DECRETS
	6.- DECLARACIÓ NO DISPONIBILITAT APLICACIONS DESPESES PRESSUPOSTINSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS 2013
	7.- RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DEUTES 2012 DEL PRESSUPOST DEL'INSTITUT MUNICIPAL D'ESPORTS
	8.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN CRÈDITEXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT A CÀRREC DE BAIXES PERANUL·LACIÓ I DEL ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS
	9.- EXPEDIENT DE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2012
	10.- PROJECTE DE REPARCEL•LACIÓ VOLUNTÀRIA DEL SECTOR PMU-1.1,PLAÇA MIL•LENARI, DE PALAFRUGELL
	11.- PROJECTE D’URBANITZACIÓ DE L’ESPAI PÚBLIC DEL PMU-1.1, PLAÇAMIL•LENARI, DE PALAFRUGELL
	12.- ADDENDA AL CONVENI FORMALITZAT ENTRE L’AJUNTAMENT DEPALAFRUGELL I LA SOCIETAT MERCANTIL ICASA, EN RELACIÓ AL RETORNDE LA QUANTITAT SOBRANT DE L’AVAL EXECUTAT QUE GARANTIAL’EXECUCIÓ DE LES OBRES D’URBANITZACIÓ DEL SECTOR Pa 1.13, PIVERDSUD, DE PALAFRUGELL
	13.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC, CiU, ERC i ENTESA JUNTSPER PALAFRUGELL, EN DEFENSA DEL MODEL PROPI DE COMERÇ I DESUPORT A LA PROPOSICIÓ DE LLEI D'HORARIS COMERCIALS
	14.- INFORMES
	15.- PRECS I PREGUNTES

